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Leto IX 1. številka 15. januar 2000 Brezplačno!

občine Trebnje
mesečnih

Foto: Mojca Urajnar

KONCERT BOŽIČNIH PESMI
% Z cerkvi Marije Vnebovzete v Trebnjem so se 25.12.1999 številni verniki in ljubitelji petja zbrali 
\t na koncertu božičnih pesmi. Kulturno društvo Trebnje že več let pripravlja koncerte božičnih 
W pesmi. Letos so se z župnijskim uradom dogovorili, da bo koncert prav na božični dan. K 

sodelovanju so povabili domače zbore in glasbene skupine.
Vabilu so se odzvali: Otroški cerkveni pevski zbor, ki ga vodi Betka Šilc, Trebanjski oktet pod vodstvom 
Staneta Cvelbarja, Ragle, ki so z Zvonko Rot posegle v zakladnico ljudskih pesmi, Cerkveni mešani pevski 
zbor, oktet Lipa s pevovodjo Tonetom Strmoletom ter Otroški zbor glasbene šole, Mladinski pevski zbor 
Osnovne šole Trebnje in Godalni ansambel Glasbene šole Trebnje pod vodstvom dirigenta Radivoja 
Spasiča in profesorice Tatjane Mihelčič Gregorčič.
Vsi nastopajoči so se predstavili z božičnimi pesmimi in navdušili poslušalce, ki so dodobra napolnili

/nadaljevanje na 4. strani/

Otroški zbor Glasbene šole Trebnje, Mladinski zbor OŠ Trebnje in Godalni ansambel Glasbene šole Trebnje so 
nastopili pod taktirko dirigenta Radivoja Spasiča. /Foto M. Kapus/
___________________________________________ ^

Glasbena šola Trebnje je 23. decembra 1999 ob 17. uri izvedla praznični koncert v kulturnem domu 
v Trebnjem. Nastopili so učenci solisti, komorne skupine, godalni orkester, pevski zbor Glasbene 
šole Trebnje in šolski pihalni orkester, ki so prispevali lep mozaik k prazničnemu vzdušju.
Na sliki: šolski pihalni orkester z mentorjem Boštjanom Dimnikom. (Foto: M. Kapus)

NOVA MRLIŠKA VEŽICA
Na Štefanovo, 26. decembra, je bila v Šentlovrencu slovesna otvoritev mrliške vežice, ki je 
velika pridobitev za prebivalce KS Šentlovrenc in KS Velika Loka.

Gradnja mrliške vežice v 
Šentlovrencu je potekala kar 
nekaj let. Med tem so se 
zamenjali že trije Sveti KS. 
Sredstva iz občinskega 
proračuna so pritekala 
počasneje, kot so pričakovali.

Predsednik KS Šentlovrenc 
Rajko Gliha je v nagovoru 
predstavil pot same gradnje 
vežice. Med drugim je 
povedal: "Že leta 1992 so 
stekli prvi dogovori med 
Svetom KS Šentlovrenc in

župnijskim 
uradom za 
odkup zem
ljišča, na 
katerem 
danes 
objekt stoji.

_________ /nadaljevanje na 3. strani/

PRVA TRGATEV Z LETNICO 2000

^7

TOfeta „ i

K I a Silvestrovo je bilo na Homu pri Petru 
1X1 Brcarju zelo živahno. Zbrali so se 

N sorodniki, sosedje in prijatelji. Po prijetnem 
druženju - kakršno se na ta večer spodobi, so se 
po polnoči odpravili s posodami in baterijami v 
vinograd, ki je bil ta večer osvetljen še z reflektoriji. 
Na sočasni prvi trgatvi z letnico 2000, na kateri je 
sodelovala tudi prva CVIČKOVA PRINCESA Lea 
Marija Colarič, so trgali laški rizling - izbor ter 
žametno črnino kot pozno trgatev.
Naj dodamo še, daje nastal zelo kvaliteten mošt, 
iz katerega bo prav gotovo prvovrstno vino!

NAZDRAVILI MLADEMU LETU
eto 2000 je prelomno. To seje med drugim opazilo
tudi po številnih praznovanjih novega leta na 

I—prostem. Nekateri so odločilni trenutek pričakali 
organizirano ob ognjemetih sredi vaških skupnosti, ulic 
in trgov. Tudi Trebanjci in tisti, ki so v Trebnjem ali bližnji 
okolici silvestrovali, so se malo po polnoči zbrali v 
središču mesta in nazdravili novemu letu ob glasbi 
Občinskega pihalnega orkestra Trebnje. Greli so se ob 
kuhanem vinu in toplem čaju, ki ju je delil gostilničar 
Janez Pavlin kot darilo Krajevne skupnosti Trebnje 
vsem, ki so se zbrali. Svojo voščilnico ob skorajšnjem 
vstopu v mlado leto pa je vsem navzočim izrekel 
predsednik Krajevne skupnosti Trebnje, Stane Sitar. 
Urica izrekanja dobrih želja znancem, prijateljem za 
novo leto je hitro minila kljub mrazu, ki je vse dodobra 
prežel.

USTANOVITELJ: Občina Trebnje, Goliev trg 5, Trebnje/ IZDAJATELJ: Občina Trebnje, Goliev trg 5, Trebnje/UREDNIŠKI ODBOR: Ivanka Višček (glavna in odgovorna urednica), Franc Hribar, dipl. ing. Ana Moder, Štefan Pepelnak, Dušan 
Zakrajšek, ing. Anton Zaletel in Marjan Zupančič/IZDAJATELJSKI SVET: dr. Marjan Peter Pavlin (predsednik), Janez Slak in ing. Alojzij Metelko/Lektorica: Ivanka Višček/Oblikovanje in prelom Printel, Marko Bukovec s.p./Tisk: Utrip d.o.o., 
Brežice/Naklada: 5900 izvodov, ki se razdeli brezplačno vsem gospodinjstvom in podjetjem v občini Trebnje. Na podlagi Zakona o DDV (Ur. list RS št. 89/98) sodi časopis med proizvode, za katere se obračunava DDV po 8 % stopnji.



AKTUALNO

JAVNA UPRAVA 
ZA SPREMEMBE?

I pravljenje kot sredstvo 
I družbenega usmer- 

W janja, postaja in je vse 
bolj neizogibna sestavina 
modernega življenja in 
delovanja človeka. Problemi in 
izzivi, ki so vezani na upravo in 
upravljanje, so ključni problemi 
sodobne družbe in človeka. To 
niso zgolj neki globalni in 
planetarni problemi, temveč 
tudi in predvsem stvar 
državnih, regionalnih in lokalnih 
nivojev državne uprave in 
lokalne samouprave.
Javna uprava v sodobnem 
svetu predstavlja največji del 
države, ki opravlja največji del 
njenih nalog, t.j. tistih nalog, pri 
katerih imajo ljudje kot 
državljanke in državljani ali kot 
krajanke in krajani opravka z 
državo in oblastjo in jo po tem 
tudi ocenjujejo. S tem je 
neločljivo in usodno vpeta in 
povezana v družbeno okolje. 
Še več. S tem je izvrševalec 
politike, usmerjevalec druž
benega razvoja in s tem 
vsebuje, razpolaga in nudi 
veliko moč.
Temeljna ustavna načela 
spoštovanja človekovih pravic 
in svoboščin, delitve oblasti in 
tudi lokalne samouprave so v 
temelju spremenila načine, 
vsebine družbenega uprav
ljanja. Redko kje se tako 
temeljito vidijo razlike med 
staro in novo ustavno ureditvijo 
kot ravno v upravi. Pri tem pa 
gre za zanimiv paradoks, 
namreč, na prvi pogled sploh ni 
videti velikih razlik; kot 
ugotavlja Pirnat, pa gre za 
temeljne in globoko v miselnost 
segajoče razlike, ki se še kako 
dotikajo vsakega zaposlenega 
v upravi. Gre za odgovornost in 
izziv vseh zaposlenih, da v točki 
srečevanja zasebnega in 
javnega interesa, kar v resnici 
predstavlja konflikt, ki se rešuje 
na podlagi zakonodaje, delajo 
strokovno in profesionalno 
neoporečno, v duhu etičnega 
kodeksa in v ločenosti od 
vsakršne političnosti.
Vendar to ni dovolj. Uprava in 
zaposleni morajo strmeti ne 
zgolj k perfekcionističnemu 
izvrševanju zakonov, temveč 
vedno bolj tudi k racionalni, 
ekonomični in upravičljivi 
porabi javnih sredstev.
Strokovna in politična javnost 
neizprosno postavlja vpra
šanja in zahteve njene 
učinkovitosti in uspešnosti, ki 
mora postati primerljiva z

gospodarskim sektorjem. Če 
uprava ne bo imela jasno 
merljivih standardov in 
definiranih ciljev, ne bo mogla 
dosegati povprečnih in 
vrhunskih dosežkov.
Uprava mora biti sposobna 
izvajati svoje naloge z 
najboljšim razmerjem med 
svojo koristnostjo in stroški, ki 
jih povzroča. Nove generacije 
namreč ne bodo več tolerirale 
pomanjkanja rezultatov. 
Uprava danes deluje v veliko 
bolj konkurenčnem okolju kot 
kdajkoli, razlike v delovanju 
zasebnega in javnega sek
torja vedno bolj izginjajo in 
samo uprava, ki se bo 
sposobna tem spremembam 
prilagoditi in jih aktivno 
sooblikovati, bo dober partner 
moderni in uspešni državi. 
Tehnološka posodobitev, 
vrednostne preorientacije k 
storilnostni in uporabnostni 
upravi, sistemi strokovnega in 
splošnega izobraževanja 
vseh nivojev zaposlenih, 
premišljene in ne v polje 
politične všečnosti in ko
ristnosti usmerjene spre
membe, so dobra pot v 
moderno, odprto in v 
upravljalsko kulturo rezul
tatov, ne pa v politični prestiž 
usmerjeno upravo.
Kljub vsemu pa uprava ostaja 
ujeta tudi v okvire notranje in 
zunanje kulture, ki jo pre- 
mnogokrat še vedno določa 
pasivizirana ustvarjalnost, 
birokratski formalizem, ura
dniška brezdušnost in 
konformizem varne za
poslitve. To kulturo je 
potrebno spreminjati v njenih 
pre-pričanjih, vrednotah in 
kolektivnih praksah. To je 
neizogibno.
Alternativa je lahko samo 
kultura vsestranskega raz
vijanja človeških potencialov 
in odprtosti s tem, da so 
vodilni in ostali zaposleni 
sposobni ustvariti dolgoročno 
vizijo, kaj želijo biti in komu 
želijo sluziti.
To velja ne samo za področje 
uprave, temveč za vsa 
področja javnega delovanja. 
Dati moramo zagon kulturi 
znanju, toleranci, sode
lovanju, odprtosti in spora
zumevanju. Samo s tem 
bomo lahko kot posamezniki 
ali kot družba kreirali tretje 
tisočletje.

Milan Rman

ŠZ TREBNJE-V
NOVIH PROSTORIH

portna zveza Trebnje, Center za šport občine Trebnje 
W se je v decembru preselila v nove prostore na Gubčevo 
w cesto 23 poleg notarske pisarne. Uradne ure bodo v 
ponedeljek, sredo in četrtek od Tl. do 13. ure. Telefonska 
številka bo objavljena naknadno. Športna zveza Trebnje, ki ji 
predseduje Niko Goleš, njen tajnik je Boško Vujasin ter 
strokovni delavec Ivan Višček, želi v letu 2000 oživiti delo na 
športnem področju ter večje sodelovanje s klubi. Vsem 
klubom, športnikom, športnim delavcem in ljubiteljem športa 
želimo obilo uspehov in užitkov v letu 2000.

VABILO
Kulturno društvo Trebnje že 
petič organizira prireditev Iz 
družinske skrinje, na kateri 
se predstavljajo družine s 
svojimi dejavnostmi. Edini 
pogoj je, da so člani med 
seboj sorodstveno pove
zani: starši in otroci, mož in 
žena, stari starši in vnuki, 
bratje in sestre...
Prireditev bo 5. in 6. febru
arja v kulturnem domu v 
Trebnjem. Na njej lahko 
nastopajo družine, ki znajo 
zapeti, zaigrati, pripraviti 
skeč, recitirati... Vabljene so 
tudi družine, katerih člani se 
ukvarjajo z ročnimi deli in bi 
jih želeli razstaviti. Če želite 
sodelovati, se lahko javite 
do 18. januarja na tel. štev. 
068/45739 (Višček) ali 
068/45001 (Rot)..
Hkrati pa vas že zdaj 
vabimo na oba po
poldneva prireditve Iz 
družinske skrinje: v 
soboto, 5. februarja, ob 19. 
uri in v nedeljo, 6. 
februarja, ob 15. uri v 
Kulturnem domu Trebnje 
ter na ogled spremljajoče 
razstave v Galeriji likovnih 
samorastnikov Trebnje.

KAJ TI JE
DEKLICA?
IXonec preteklega leta 
|A smo na plakatih s tem 
I \naslovom lahko prebrali 

tudi grozljiv podatek, da je v 
Sloveniji vsaka peta ženska 
pretepena in vsaka sedma v 
svojem življenju posiljena... 
Družbena akcija proti nasilju 
nad ženskami se je uradno 
začela 16. novembra v 
preddverju Državnega zbora 
RS s svečano otvoritvijo 
razstave plakatov, ki so 
prispeli na razpis.
V okviru mednarodnih dnevov 
akcij proti nasilju nad žen
skami (od 25. 11. do 10. 12.) 
so se zvrstile različne 
aktivnosti, med drugim tudi 
regionalni posveti o moči 
uporabnic socialnega varstva. 
Dejstvo je, da država še nikoli 
doslej ni financirala projekta, ki 
bi ugotavljal prisotnost nasilja 
v partnerskih zvezah in v 
družinah nasploh. Prav tako je 
res, da problematike nasilja 
nad ženskami v parlamentu 
nikoli niso niti omenili. In še 
bolj je res, da država skoraj 
vso skrb za pomoč žrtvam 
nasilja prepušča nevladnim 
organizacijam in društvom, ki 
se ukvarjajo s socialno 
problematiko.
Pripravljalni odbor je sicer 
želel, da bi o tej tematiki 
razpravljali tudi v državnem 
zboru. Družbeni problem se 
razume kot pereč šele takrat, 
ko ga obravnava tudi najvišje 
zakonodajno telo.
Čeprav to ni uspelo, orga
nizatorji upajo, da se je 
problematika vsaj v zvezi z 
omenjeno razstavo dotaknila 
tudi poslancev.
/povzeto po Biltenu Urada za 
žensko politiko/

ZAHVALA
V 84. letu starosti nas je zapustila draga 

sestra in teta

ALOJZIJA ŠALEHAR
iz Račjega sela 14

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji 
poti. Še posebno zahvalo pa izrekamo dr. Bogomirju Humarju za 
obiske na domu, g. kaplanu Marku Koširju in somaševalcu 
Romanu Globokarju za lepo opravljeni obred, cerkvenemu 
pevskemu zboru za zapete žalostinke, govornikoma Rezki Majer 
in Tonetu Zaletlu za poslovilne besede ter sorodnikom, prijateljem 
in znancem za podarjeno cvetje, sveče in izražena sožalja.

Žalujoči: sestra Ana, Joža in Franci Kolenc ter ostalo sorodstvo.

( NOV OlITtif 
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A LETNEGA

DPM 2000
DPM Trebnje deluje od leta 
1995. Društvo povezuje mlade 
s podeželja. V Sloveniji deluje 
47 društev podeželske 
mladine, zato imamo tudi 
ZSPM (Zveza slovenske 
podeželske mladine). Skupaj 
iščemo, sestavljamo različne 
projekte, organiziramo tečaje 
in srečanja članov. Naši načrti 
vnaprej so večja sodelovanja 
mladih in doseganje čim več 
zastavljenih ciljev.
Zato vabimo tudi nove člane z 
novimi idejami. Vse nove ideje 
so dobrodošle. Več bo idej, 
več bomo videli, se naučili in 
naredili. Zato povabite še 
svoje kolege in kolegice. Letna 
članarina znaša le 500 SIT.
Plan dela za leto 2000: 
-smučanje 
-plesni tečaj
-tečaj varnega dela s trak
torjem in traktorskimi priključki 
-kvizMladi in kmetijstvo
- strokovna predavanja 
-potopisna predavanja
- računalniški tečaj 
Informacije o društvu in prijave 
so vam na voljo pri pred
sedniku društva AlojzuRoglju, 
tel.: (068) 346-30-88 in (041) 
990-385
Marsikaj si o društvu lahko 
ogledate na spletnih straneh 
http://www.geocities.com/pari 
s/salon/4062/

CENIK
oglasov, reklam in zahval 

v Glasilu občanov
Glasilo občanov izhaja v nakladi 5900 izvodov. Brezplačno 

ga prejemajo vsa gospodinjstva in ustanove v občini 
Trebnje. Prizadevamo si, da bi izhajal kot mesečnik (15. v 
mesecu). Priporočamo oglaševanje v našem glasilu, kot 

novost pa smo uvedli tudi objavo zahval.
MALI OGLASI

V obsegu do 20 besed stanejo 1500 sit, do 40 besed pa 
2800 sit.

REKLAME
Gena za celo stran je 72000 sit, za 1/2 strani 43200 sit, za 
1/4 strani 25920 sit, za 1/8 strani 15500 sit in za 1/16 strani 

9330 sit.
Navedene cene so za notranje črno-bele strani, oglas v 

barvi (na prvi ali zadnji strani) pa je 100% dražji. V okviru 
zakupljenega prostora se lahko objavljajo tudi članki, ki 

reklamirajo določeno dejavnost oz. izdelek.
Letni sponzorji imajo 30% popusta.

ZAHVALE
V velikosti 1/8 strani stanejo 12000 sit.

V cene je vračunan DDV.
Navedene objave plačate ob naročilu oz. po izstavitvi 
računa na ŽR Občine Trebnje 52120-630-40206 s pripisom 
ZA GLASILO OBČANOV.
Tako zbrana sredstva so namenjena izboljšanju kvalitete 
občinskega glasila.
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KRAJEVNE SKUPNOSTI

NOVA MRLIŠKA VEŽICA
/nadaljevanje s 1. strani/
Kar tri leta so bila potrebna, da 
je KS pridobila vsa potrebna 
dovoljenja in soglasja in 
pričela z gradnjo. V letih 1996 
in 1997 je bila s postavitvijo 
ostrešja končana III. faza 
gradnje, napeljana elektrika in 
vodovod, zgradba je dobila 
tudi notranji in zunanji omet...
V zadnjem letu smo dali 
končno zunanjo podobo 
objektu, uredili okolico in 
opremili notranjost objekta.
Manjka le še kakšen droben 
detajl, ki bi uporabnikom 
objekta dal občutek domač
nosti."
Svetnik Marjan Peter Pavlin pa 
je povedal, da je bila pobuda 

za izgra
dnjo mrli
ških vežic v 
krajevnih 
skupnostih 
dana iz vrst 
krščanskih 
demokra
tov. "Kot 
prvi smo 

prav KS Šentlovrenc namenili 
2 mio. sit, leta 1996 3 mio. sit,

KONCERT BOŽIČNIH PESMI
leta 1998 2 mio. sit in v letu 
1999 3 mio. sit. Kljub temu da 
so pomladne stranke vseskozi 
podpirale izgradnjo mrliških 
vežic, so se v občinskem 
svetu pojavila nasprotna 
mnenja, zaradi katerih je bila 
višina odobrenih sredstev 
vsako leto manjša, kot bi 
morala biti, da bi izgradnja 
potekala hitreje, saj vemo, 
kako malo denarja imata KS 
Šentlovrenc in KS Velika 
Loka, katerima je ta vežica 
namenjena." Prebivalcem 
Šentlovrenca je še zagotovil, 
da bodo v prihodnjem letu 
končno uredili nezavarovan 
železniški prehod v kraju. 
Prireditev je popestril domači 
mladinski cerkveni pevski 
zbor.
Naj zaključim z mislijo Rajka 
Gliha, ki je številnim prisotnim 
zaželel, naj nova mrliška 
vežica ne bo hiša žalosti in 
solza. "Naj bo to kraj, kjer 
bomo obujali na tisoče lepih, 
srečnih trenutkov preživetih s 
pokojnim."

E.P.

V mrzlem 
nedeljskem 
popoldnevu 
sem sreča
la Katjo Ja- 
rm, zboro

vodkinjo 
1 cerkvenega 

mladinskega pevskega zbora 
in pevko v tem zboru od 
samega začetka. Povedala mi 
je, da v Šentlovrencu pre
pevajo v treh cerkvenih 
pevskih zborih. Starejši 
cerkveni pevski zbor, ki ga 
vodi Elizabeta Slak, lepša 
jutranje maše; otroški pevski 
zbor, ki ga vodi Klementina 
Zupančič, prepeva ob so
botah, sicer pa nastopa ob 
različnih priložnostih. Tako 
imajo v soboto, 15. januarja, 
svoj koncert v domači 
župnijski cerkvi. Mladinski 
pevski zbor pa vodi organistka 
Majda Golob, predsednik 
zbora pa je Valentin Bajuk. V 
tem zboru sodeluje^ dvain
dvajset pevcev iz Šentlov
renca, Martinje vasj, Male 
Loke, Velike Loke in Žabjeka. 
V njihovem repertoarju so v 
glavnem bogoslužne pesmi, 
pa tudi ljudske in črnske 
duhovne. Pojejo vsako 
nedeljo pri deseti maši, pri

PRISPEVKE ZA FEBRUARSKO ŠTEVILKO 
GLASILA OBČANOV 

ODDAJTE DO ZADNJEGA JANUARJA V 
SPREJEMNO PISARNO OBČINE TREBNJE

/nadaljevanje s 1. strani/ 
trebanjsko cerkev.
Prižgane bakle pred cerkvijo so 
tokrat vabile obiskovalce na 
drugačen večer, na drugačnost 
pa so opozarjale tudi prižgane 
svečke po klopeh v cerkvi. 
Zanimiv je bil tudi način izvedbe 
samega koncerta, saj so bili vsi 
nastopajoči hkrati tudi po
slušalci.
Opaziti je bilo, da vedno znova

odprle oči in padel je na kolena in 
hvalil Boga
V imenu organizatorjev se je 
Pavle Rot zahvalil vsem 
nastopajočim in obiskovalcem, 
ki so si kljub prazničnemu dnevu, 
namenjemu praznovanju v 
krogu družin, vzeli čas in na ta 
večer prišli v mrzlo cerkev, kjer 
pa so doživeli nekaj drugačne 
toplote. Ta večer so bili ena

Otroški cerkveni pevski zbor med nastopom. /Foto M. Kapus/

Med blagoslovom nove mrliške vežice, ki ga je opravil domači župnik, na 
desni del mladinskega pevskega zbora.

V ŠENTLOVRENCU RADI PREPEVAJO

na poseben način pritegne 
pesem iz otroških grl. Za to so 
poskrbeli Otroški cerkveni zbor z 
malima solistoma Kukemberger 
ter otroci glasbene in osnovne 
šole ob spremljavi Godalnega 
ansambla z izjemno solistko, 
sopranistko Tanjo Longar. 
Zgodba Selme Lagerlof o 
Jezusovem rojstvu, ki jo je 
prebirala Emiljana Pavlin, je 
povezala večer božičnih pesmi z 
zlato nitjo, s sporočilom vsem 
ljudem za božični čas: Povsod je 
bilo vriskanje in veselje in petje 
in igranje in vse to je videl v 
temni noči, v kateri poprej ni 
ničesar videl ali slišal. In 
vzradostil se je, da so se mu

sama velika družina. S skupaj 
zapeto Grubarjevo Sveto nočjo 
in Poslušajte vsi ljudje so to 
dokazali.
Čestitkam organizatorja se je 
pridružil tudi trebanjski župnik 
Miloš Košir.
Navdušenje se je nadaljevalo 
tudi po koncertu pred cerkvijo, ko 
so številni obiskovalci dejali: 
»Bilo je lepo, bilo je drugače«. 
Tega božičnega večera je prišla 
ljubezen sama od sebe in dovolj 
je je bilo za vse. Še topel stisk 
roke in droben trenutek dobrote 
ter obljuba, da si prihodnje leto 
za praznike podarimo podoben 
večer.

E.P.

pogrebih, porokah, posebnih 
priložnosth, kot je bila 
nedavna otvoritev mrliške 
vežice. Nastopali so na 
zborovskih srečanjih, leta 
1998 v Boštanju, 8. januarja 
letos pa v Črnučah v Ljubljani, 
pripravljajo pa tudi različna 
družabna srečanja. Že peto 
leto zapored so se javnosti 
predstavili tudi z že tradici
onalnim božičnim koncertom, 
s katerim nastopajo tudi po 
drugih župnijah. Začetki zbora 
segajo v leto 1990, ko so 
začela prepevati dekleta, ki so 
takrat obiskovale še nižje 
razrede osnovne šole. Nekaj 
časa so prepevale pri 
nedeljskih mašah z organistko 
Majdo kot dekliški zbor, kmalu 
pa so se jim pridružili še fantje. 
Nekaj članov se je zamenjalo, 
prišli so novi, nekaj pa jih je pri 
zboru od vsega začetka. 
Letošnji božični koncert je bil 
25. decembra v župnijski 
cerkvi, ki sojo ljubitelji glasbe 
povsem napolnili. Peli so 
božične pesmi tujih in doma
čih skladateljev ter črnske 
duhovne. Sodeloval je tudi 
mladi klarinetist Sebastjan 
Šlajpah ob spremljavi orga
nistke Majde.

I.V.

KAKO V NOVO LETO
etošnje Silvestrovo je 
bilo v marsičem dru- 

fcraigačno. Za nekatere je 
bil to do zadnjih ur delovni 
dan, drugi so se temeljito 
pripravili, tako so v nekaterih 
vaseh imeli čudovita skupna 
praznovanja na prostem, 
spet drugje so bili žuri v 
krogih prijateljev, še največ 
pa jih je novo leto pričakalo 
doma. O tem smo se po
govarjali z naključno mimo
idočimi, ki so nam povedali: 
Luka Bregar, 12 let, Čatež: 
"Za Silvestrovo je bilo pri nas 

zelo veselo. Bili 
smo kar doma. 
Zadnje minute 
smo odštevali v 
dnevni sobi, 
nato pa popili 
šampanjec. Ta
koj po polnoči 

sva šla z očetom ven, pridružili 
so se nama še sosedje. Bilo je 
prav veselo. Spustili smo toliko 
raket, da se mi je zdelo, da 
poteka tretja svetovna vojna." 
Gregor Zupanec, 11 let, 
Velika Loka: "Letošnje novo 
leto za našo družino ni bilo 
najbolj veselo. Brat je moral v 
bolnišnico, ker _ 
je imel napad 
slepiča. Kljub 
temu smo šli 
ven in s pri
jatelji prižgali 
veliko petard.
Zdaj se je pa

tudi brat že pozdravil, tako daje 
spet vse dobro."
Špela Ostanek, 11 let, 
Šentlovrenc: "Za novo leto je 
naša družina hotela ven na ples 
in ker je mamica zbolela, so vsi 

ostali v hiši, 
razen mene. S 
svojo teto Ma
tejo sem šla 
praznovat k so
sedovim. Imeli 

I smo razkošno 
pojedino. Za 

polnoč smo spuščali rakete in 
pili šampanjec. Po polnoči smo 
šli v diskoteko Ekompadre v 
Ivančno Gorico."
Vanja Brodnik, 11 let, 
Trebnje: "Novo leto smo 
pričakovali pri mami v Ga
brovki. Začelo 
se je ob pol 
polnoči. Ra
kete so švigale 
po nebu. Bil je 
krasen pogled.
Tudi mi smol 
imeli rakete in 
smo jih veselo I 
spuščali v čast 
novemu letu. Ko je odbila 
polnoč, smo vsi nazdravili s 
šampanjcem. V hiši je vladalo 
veselje. Rakete so še vedno 
švigale po zraku. Mi, otroci, 
smo vsi navdušeni strmeli v 
zrak. Pa ne dolgo, ker je bilo 
preveč mrzlo."
Katarina Nahtigal, 13 let, 
Trebnje: "Novo leto sem

preživela skupaj z družino v 
Kranjski Go-ri. Najprej sem cel 

dan 
smučala, 
po-tem smo 
se z družino 
odpravili na 
večerjo. Po 
njej smo se 
vrnili v naše 
stanovanje, 

v katerem smo tudi pričakali 
novo leto z nazdravljanjem in 
skup-nimi voščili."
Lea Ribič, 13 let, Gor. 
Podboršt: "Na silvestrski večer 
smo bili celotna družina doma. K 
nam so prišli prijatelji. Moja 
mami je naredila okusno ve
čerjo. Večer je minil v po
govoru, igri, 
plesu, gledali 
pa smo tudi 
televizijo. Ko 
je ura odbila 
polnoč, smo 
nazdravili si 
šampanjcem I 
in si zaželeli v
novem letu veliko sreče in 
zdravja. Po nazdravljanju smo 
imeli ognjemet. Bil je zelo lep. 
Culi smo še pozno v noč." 
Polona Kužnik, 13 let, Reva: 
"Mislila sem, da bom novo leto 
pričakovala doma, nato pa je oči 
rekel, da gremo v Trebnje k teti. 
Imeli smo se zelo dobro. Šli smo 
se razne igre. Pogovarjali smo 

se, kaj bo, jaz 
pa sem rekla, 
da se bo samo 
napisalo 2000. 
Nekaj minutk 
do polnoči smo 
bili vsi v dnevni 
sobi in 

pričakovali trenutek veselja. 
Popili smo skoraj dve steklenici 
pravega in otroškega šam
panjca. Tudi poljubčkov ni 
manjkalo. Ob pol dveh smo šli 
še malo po Trebnjem, nato pa 
smo šli še na pojedino. Domov 
sem prišla ob pol štirih zjutraj." 
Matej Glivar, 13 let, Breza: "Na 
Silvestrovo je ati igral, ker ima 
ansambel. Bil sem pri mami v 
Trebnjem, a mi ni bilo dolgčas. 
Zunaj smo se s prijatelji imeli 
super in sklenili smo, da se 
bomo še kdaj med letom dobili in 
kakšno rekli. Ob 23.50 smo odšli 
k svojim. Ker sem godbenik, 
sem moral biti ob pol enih v 
parku. Bilo je tako mrzlo, da so 
mi zmrznili 
gumbi na tro
benti. Zaigrali 
smo štiri ali 
pet skladb, 
potem pa sem 
odhiteli 
"domov" k1 
mami."
Lea Bučinel, 13 let, Trebnje:
"naša družina je praznovala 
novo leto pri naših dobrih 
prijateljih - Ribičevih. Do polnoči 
smo večerjali, se pogovarjali in 
počasi postajali nestrpni. Ko je 

ura odbila pol
noč, smo si 
nazdravili, si 
voščili vse naj, 
naj, potem pa 
odšli spuščat 
rakete. Bilo je 
super!" 
Simona 

Kukenberger, 13 let, Gor. 
Ponikve: "Zvečer smo odšli na 
Veliko Loko k babici. Ob polnoči 
smo odprli šampanjec: otroci 
otroškega, starši pa pravega. Že 
teden dni prej smo se naučili 
pesem za novo leto. Kot nalašč

je bila prav 
takrat tudi na 
televiziji. Ta
ko smo jo za
peli skupaj.
Nato smo šli 
ven, kjer smo 
si ogledali ognjemet, ki so ga 
pripravili oči, stric in brat. Po 
desetih minutah pokanja smo 
se vrnili v hišo. Stric je vzel v 
roke kitaro in skupaj smo 
prepevali..."
Robert, Robert, Boštjan so
tudi zadnji dan prejšnega 
tisočletja pridno raznašali 
pošto. Polnoč pa so dočakali 
doma.

Marija in Darja sta do polnoči 
žuri rali doma z družinama. 
Potem sta šli voščit prijateljem 
in znancem.

Nina, Magda, Jan, Jože.
Družina Pakiž je tako kot 
večina Slovencev letošnje 
novo leto preživela doma.

Sodelavca Lojze in Franc sta 
odštevala v novo tisočletje 
doma s svojima družinama; 
potem pa je Lojze prazno

vanje nadaljeval na ulici s 
sosedi, kar je njihova večletna 
tradicija, pri Francu pa se je 
njihov ožji družinski krog 
razširil še z ostalimi sorod
niki...
Zakonca Pucelj sta bila tudi 
doma. Na njuno srečo pa

živita na čudoviti lokaciji, od 
koder sta lahko spremljala 
polnočni ognjemet.
Nataša pa
je polnoč 
preživela 
na vikendu 
s fantom in 
prijatelji.



AKTUALNO

DOBRODELNO ZBIRANJE IGRAČ
inilo je leto, odkar 

| smo v VVZ Trebnje 
iskreno rekli »Prijatelj 

prijatelju« in v ta namen 
podarili igrače, barvice, 
slikanice ... tistim otrokom, ki 
si igrač želijo, a jih težko do
bijo.
Tudi v letošnjem letu smo se 
v vrtcu odločili, da v 
decembru, v mesecu, v ka
terem se v nas poglobi čustvo 
ljubezni, osrečimo tudi tiste 
otroke,ki živijo v pomanj
kanju. Ponovili smo prošnjo: 
»Morda je na kupu igrač 
vašega otroka tudi nekaj, kar 
ne potrebujete več, ali nekaj, 
kar bi želeli podariti ne
poznanemu prijatelju.« Ob

dobrodelni akciji smo po
novno spoznali, da so otroci 
dobri prijatelji, saj so podarili 
veliko igrač in z njimi tudi 
veselje in srečo, katero so 
doživljali ob svojih igračah, 
preden sojih podarili.
Igrače, zbrane v akciji 
»Prijatelj - prijatelju« smo 
izročili predstavnikom Ob
močnega združenja Rdeče
ga križa Trebnje.
V veselje nam je, da smo s 
skupnimi močmi in dobroto 
osrečili marsikaterega otroka 
in mu v praznične dni vnesli 
vsaj nekaj veselja in 
zadovoljstva.

Stanka Jurak

PRIJETNO ZDRUŽITI 
S KORISTNIM

a ko bi lahko na kratko 
označili tudi preteklo 
leto, v katerem smo se 

trebanjski skavti ob različnih 
priložnostih in aktivnostih 
družili, igrali in učili ter se 
tako pripravljali na izzive, 
pred katere nas postavlja 
življenje.
Vse to smo povezovali v 
prijetnem, a tudi odgo
vornem razpoloženju na 
tedenskih srečanjih po 
posameznih skupinah ter na 
zimovanjih in poletnih 
taborih, kjer smo dodobra 
preizkusili veščine in svojo 
iznajdljivost, v naravi pa smo

skušali najti tudi pot do 
preprostosti in skromnosti ter 
se naučiti vztrajnosti in 
potrpežljivosti.
Skavti smo v juniju pripravili 
sedaj že tradicionalno kre
sovanje v Brezi, pomagali ob 
srečanju ostarelih in bolnih, 
izdelovali adventne venčke 
in voščilnice, sodelovali pri 
miklavževanju, pred bo
žičem pa smo v Trebnje 
prinesli Betlehemsko luč 
miru ter tako zaokrožili še 
eno zanimivo leto.

Skavti Baragovega stega 
Trebnje

PRI DEDU GERMOVSKU
ne, 16.12.1999 sta Aleš 

lin Irena Germovšek 
\mJ odprla nov gostinski 
lokal z imenom Pri dedu 
Germovšku v Trebnjem 
nasproti cerkve.
Gostinska tradicija Ger- 
movškove družine sega v 
daljnje leto 1935, ko je ded 
Viktor, ki danes šteje 90 let, 
kupil gostilno na tej lokaciji. Z 
gostinstvom seje ukvarjal vrsto 
let, kasneje njegovi otroci nato 
je bila gostilna v najemu, 
zadnjih nekaj let je bila zaprta, 
zdaj pa je njeno dejavnost 
ponovno oživel njegov vnuk z 
ženo.
Gostilna je v preteklosti slovela 
po dobrih vampih, balinanju in 
nedeljskem (medmašnem) 
trušču. Vendar pa sama stavba

ni več ustrezala zahtevam 
današnjega časa, zato sta se 
lastnika pred nekaj leti odločila 
za novo stavbo in nov lokal. Ta 
je prijetnega značaja v 
barskem stilu, zato omogoča 
prijetno in sproščeno vzdušje, 
kot pravita lastnika: "Želeli 
smo narediti za ljudi prijeten 
lokal. Vsakemu lokalu pa dajo 
pečat ljudje, obiskovalci kot 
tudi osebje. Vesela sva, če se 
ljudje dobro počutijo in so 
zadovoljni s postrežbo." 
Prijazna beseda, nasmeh, 
dobra strežba, raznovrstne 
pijače glasba, projekcijsko 
platno. Vse to in še marsikaj 
zanimivega vam nudijo v 
lokalu Pri dedu Germovšku 
vsak dan razen ponedeljka. 
Oglasite se, nebo vam žal.

M.U.

ZE GNAN JE KONJ
^^an po božiču goduje 

J sveti Štefan, ki je 
zavetnik konj. Zato je 

tudi v Štefanu na ta dan 
trebanjski župnik Miloš Košir 
blagoslovil 27 konj. 
Blagoslovitev konj je star 
običaj, v Štefanu pa je bil 
organiziran do leta 1929, nato 
pa po pričevanju starejših ljudi 
ne več, zakaj natančno so ga 
opustili, ne vedo. Tudi poda
tek, kolikokrat je bil blagoslov, 
ostaja, vsaj za enkrat, še skriv
nost. Med drugo svetovno 
vojno in o njej pa je bil ta običaj 
tudi uradno prepovedan.
1998 je bil ustanovljen 
konjeniški klub Trebnje, ki je 
tudi dal pobudo, da se ta običaj 
ponovno oživi, zato je bil 
lansko leto po karv nekaj 
desetletjih ponovno v Štefanu 
blagoslov konj.
Konjerejci so konje pripeljali 
od blizu in daleč, nekateri so 
prijahali. Eden je celo prijahal 
iz Mirne Peči. Konj je bilo več 
vrst, med njimi tudi ljudem 
najbolj poznani lipicanci. Ob

blagoslovu so konji dobili 
nasoljen košček kruha, vodo 
in spominsko tablico. Konje- 
rejec Marko Marn iz Hudej, ki 
je dal blagosloviti 5 konj je 
povedal: »Želim, da so konji 
zdravi in zadovoljni. Seveda je 
to tudi priložnost za srečanje 
konjerejcev. Ob tej priložnosti 
sem povabil svoje redne 
jahače«.
Podružnično cerkev je ob tej 
priložnosti obiskalo okrog 400 
ljudi. Vsi so bili navdušeni nad 
zanimivostjo, gospodinje pa 
so poskrbele, da ni manjkalo 
doma napečenih dobrot in 
pijače.
Konji veljajo za eno najbolj 
plemenitih živali, včasih sojih 
uporabljali predvsem za delo 
na polju, dandanes pa služijo 
športnim dejavnostim. Stari 
običaji, med katere sodi tudi 
žegnanje konj, se obnavljajo, 
saj ljudje nočejo, da bi potonili 
v pozabo, saj so ne navse
zadnje del slovenske tradicije 
in s tem naše identitete.

Valerija Šket

STEFANOV POHOD
Vinogradniško-turistično društvo 
Čatež pod Zaplazom je tudi letos 
26. decembra organiziralo že 
tradicionalni pohod po svojih 
vinorodnih goricah (od Debelega 
hriba (občina Ivančna Gorica) 
preko Primskovega, Sevnega, 
Zagriča, Križišč, Cateške_ gore 
(vse v občini Litija) na Čatež. 
Zaradi izredno slabega vremena - 
vso pot je deževalo - je bil pohod

po goricah na območju občine 
Trebnje (Sejenice, Goljek, Žejnik, 
Zemljica in Krivica) opuščen; iz 
istega razloga je bila tudi 
udeležba slabša kot običajno. 
Kljub temu so bili pohodniki 
zadovoljni, saj je pot zanimiva, pa 
tudi solidna postrežba v 
zidanicah je bila vsem v 
zadovoljstvo.

SDS
Socialdemokratska stranka Slovenije

Spoštovani!
Leto, ki je pred nami, bo v marsičem posebno. Težko je biti 
prerok in napovedati končne rezultate ali predvideti vse 
dogodke, toda nekateri so prav gotovo predvsem predvidljivi v 
sodelovanju z vami tako za razvoj vašega kraja, kot celotne 
občine Trebnje, na projektih s področja komunale in 
vodooskrbe, stavbnih zemljišč, cestnega gospodarstva, 
kmetijstva in gozdarstva, podjetništva, stanovanjskega 
gospodarstva, urejanja prostora, vzgoje in izobraževanja, 
socialnega varstva, varstva otrok, kulture, športa, zdravstva, 
turizma, varstva okolja in drugih projektih, ki so pomembni za 
boljši razvoj občine Trebnje in življenja v njej. Na vprašanja in 
pobude iz zgoraj navedenih področij se lahko obrnete na 
občinske svetnike, svetniške skupine SDS Trebnje: Alojza 
Gregorčiča iz Mokronoga, Antona Ovnika iz Šentlovrenca, 
Toneta Keka iz Knežje vasi in Franca Hribarja izTrebnjega. 
Svetniška pisarna za vprašanja in pobude občanov je odprta 
vsak prvi in drugi ponedeljek v mesecu od 18.-19. ure v 
prostorih 00 SDS, Gubčeva cesta 16, Trebnje (nad SKB 
banko, vhod zadaj).Informacije na tel. 041 644 466.

Svetniška skupina 
občinski odbor SDS Trebnje
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DEDIŠČINA NAŠIH KRAJEV

LOKACIJA GRADU GORENJI MOKRONOG
Pod cerkvijo sv. Petra 
zaraščata redek gozd in 
podrast pod tenko plastjo ruše 
skrite ostanke gradu Gorenji 
Mokronog. Glede na zgo
dovinsko pomembnost gradu 
in njegovo nekdanjo stavbno 
zasnovo, ki se razkriva v 
konfiguraciji terena, lahko 
sklepamo, da je v Gorenjem 
Mokronogu stal kastelni tip 
gradu s predgradjem. Grad je 
bil zavarovan z jarki, obzidjem 
in vencem obrambnih stolpov. 
To potrjujejo tudi pisni viri, v 
katerih se 1372 omenja vest 
ze Obernnassenfus. Beseda 
vesfje namreč od prve tretjine 
14. stol. naprej poudarjala 
utrjen in arhitekturno mogoč
nejši tip plemiškega domo
vanja. Mikrolokacija gradu je 
omogočala težko dostopno 
strateško lego. Edini dostop z 
jugozahodne strani je varo
valo utrjeno predgradje. 
Najstarejša zgodovina gradu 
je povezana z življenjem svete 
Heme Krške. Njen mož, grof 
Viljem Savinjski, je leta 1016 z 
darovnico prejel v last po
dročje doline Mirne. Po smrti 
moža in obeh sinov je svetnica 
v letih 1043-1044 darovala trg 
Mokronog in okoliško posest 
samostanu benediktink v Krki 
na Koroškem, z ustanovitvijo 
krške škofije leta 1072 pa je 
posest prešla na slednjo. Krški 
škofje so ostali lastniki trga in 
gradu Mokronog do leta 1616. 
Posest v Gorenjem Mokro
nogu pa je ostala v lasti 
Heminih sorodnikov, grofov 
Višnjegorskih. Ko je leta 1209 
mož Sofije Višnjegorske, grof 
Henrik Andeški, prišel pod 
državno posvetno izobčenje, 
so si Gorenji Mokronog do 
poravnave 1224 podredili 
Spanheimi. Na podlagi spo
razuma med oglejskim pa

triarhom in Babenberžani je 
grad po letu 1230 pripadel 
slednjim. Toda tudi vojvoda 
Friderik Babenberžan je 1236 
padel pod cesarsko izobčenje. 
Tedaj je znova zrasel vpliv 
Spanheimov, ki so si do leta 
1246 ponovno podredili mini- 
steriale z gradu Gorenji 
Mokronog. Ko sta 1256 sinova 
vojvode Bernharda Span- 
heimskega, Ulrik in Filip, delila 
očetovo dediščino, je Gorenji 
Mokronog pripadel Ulriku. Po 
letu 1279 se je do gradu 
prikopal Oglej, kar je bilo 1288 
sporno za tirolskega grofa 
Majnharda, ki si je do 1286 
protipravno prilaščal span- 
heimsko posest. Tirolski so v 
sporu z Oglejem uspeli in grad 
trdno držali v svoji posesti še 
leta 1311. Po letu 1335 so 
Habsburžani kot deželni knezi 
podeljevali grad v zastavo. 
Prihajalo pa je tudi do 
sekundarnih zastav: pred 
1372 so tako grad dobili 
Svibenski, ki so ga podelili v 
zastavo Hermanu Celjskemu. 
Leta 1381 ga [e imela v zastavi 
Elizabeta iz Creteža. V drugi 
polovici 15. stoletja je cesar 
Friderik III. zastavil grad 
Engelhardu Auerspergu in ga 
nato ponovno odkupil. Leta 
1562 je bil zastavni gospod 
Martin Gali, ki je grad zastavil 
generalu Vojne krajine Janezu 
baronu Lenkoviču. Slednji je 
grad odkupil 1598 in ga takoj 
nato dal v zakup Andreju 
Soncu. Janez Vajkard Val
vasor navaja ob koncu 17. 
stoletja kot lastnika grajskih 
razvalin Volfa Jakoba Sonce iz 
gradu Struga pri Otočcu.

Tomaž Golob, univ. dipl. umet. 
zgod.

ZVNKD Novo mesto

Upodobitev gradu v Valvasorjevi knjigi Slava vojvodine Kranjske

“NAGRADNI” KULTURNI DAN
V sredo, 24. novembra, smo se učenci, ki obiskujemo dodatni pouk iz 
slovenščine, udeležili Literarnega vrtiljaka v Linhartovi dvorani Cankarjevega 
doma v Ljubljani. Srečali smo se z avtorji pesniške zbirke Pesmi štirih, in sicer s 
Tonetom Pavčkom, Janezom Menartom, Kajetanom Kovičem in Cirilom 
Zlobcem. Programje povezoval Aljoša Rebolj.
Prireditev se je začela ob devetih zjutraj in je potekala kot sproščen pogovor. 
Najprej se nam je predstavil Kajetan Kovič. Še posebej nas je navdušil z 
anekdotami iz svojega otroštva, ki gaje, tako kot tudi drugi trije pesniki, preživljal 
med vojno. Naslednji se nam je predstavil Ciril Zlobec, ki nam je povedal 
anekdoto o svojih prvih čevljih in nam prebral svojo ljubezensko pesem Gazeiica. 
Za njim se nam je predstavil Janez Menart. Povedal nam je, daje napisal nekaj 
scenarijev in lutkovnih filmov. To ga ni preveč navduševalo, saj uspeh ni bil 
odvisen le od njega, ampak je bil povezan z delom številnih sodelavcev. Prebral 
nam je tudi nekaj prevedenih pesmi.
Zadnji je prišel na vrsto Tone Pavček. Povedal nam je zgodbico iz svojega 
otroštva, in sicer o šolskem izletu ter o svoji učiteljici Pavli, s katero se nista 
najbolje razumela. Tudi on nam je prebral svoji pesmi.
Po Literarnem vrtiljaku smo si ogledali 15. slovenski knjižni sejem, ki je prav tako 
v Cankarjevem domu. Sejem predstavlja knjižne novosti zadnjih let.
Ko smo se nagledali različnih knjig, smo odšli proti domu ter se okoli pol ene 
zadovoljni vrnili v Trebnje. Andreja Starič, 8. e, OŠ Trebnje
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SPREHOD SKOZI 
»VESELI DECEMBER«
”7a zadnji mesec leta 
/ čarobnih treh devetič je 

Občina Trebnje dala 
pobudo za pripravo projekta 
»Veseli december«. K 
sodelovanju je povabila 
Turistično informacijski center 
Trebnje in Območno izpostavo 
Sklada za ljubiteljske kulturne 
dejavnosti Trebnje: Skupaj 
smo pripravili program, ki gaje 
potrdil tudi Odbor za družbene 
dejavnosti pri Občini Trebnje. 
Projekt se je delil nekako v 
dva dela: program obdaro
vanja otrok s programom za 
dedka Mraza po krajevnih 
skupnostih in ostale prireditve. 
V okviru projekta so potekale

niso odločili za krovni pro
gram, ampak so izvajali svoje

mentorstvom Albine Hribar s 
sodobno Pepelko, nastopajoči

Na sliki: izdelovanje novoletnih čestitk

tudi likovne delavnice za 
udeležence nižje stopnje 
osnovnih šol trebanjske ob-

Na sliki: izdelovanje okraskov iz testa, 
Nejc Jerak

/> -V

Na sliki: izdelovanje okraskov, Katja in 
David Avguštinčič, David Mežan

čine z izdelovanjem novoletnih 
čestitk in okraskov.
Vsi izdelki udeležencev so bili 
na ogled na razstavi v hodniku 
Kulturnega doma Trebnje. 
Mentorica likovnih delavnic 
Diana Šercer iz Ljubljane je 
izbrala tudi nekaj zanimivih 
voščilnic, za katere so avtorji 
prejeli tudi manjše nagrade na 
sklepni prieditvi: Lucija 
Mežan, Simona Štrus, Teja 
Rajer, Nejc Jerak in Maja 
Lobe.
Dedek Mraz je začel 
obdarovalno turnejo otrok 
po krajevnih skupnostih v 
ponedeljek, 20. decembra in 
je svoje poslanstvo opravljal 
vse do 28. decembra. Z njim 
je bilo izmenjajoče sprem
stvo lutkovne skupine VVZ 
Mokronog ali lutkovne 
skupine VVZ Biba iz Treb
njega s predstavami Sapra- 
miška ter Papagaj in sinička.
V KS Trebnje in Mirna se

Prizor iz predstave Vovk in sedem kozličkov - učenci OŠ Mirna

programe.
Po šolah je potekalo 
tekmovanje okraše
vanja novoletnejelke, ki 
so se ga udeležile vse 
osnovne in podruž
nične šole naše občine. 
Dedek Mraz je v 
spremstvu dveh članov 
opravil zadnji dan pred 
zimskimi šolskimi počit

nicami ocenjevanje okra
šenih jelk. Vse šole so se zelo 
potrudile, tako da je imela 
ocenjevalna komisija zelo 
zahtevno delo. Rezultati, so 
bili objavljeni na sklepni 
prireditvi 28. decembra v 
Kulturnem domu Trebnje. Na 
tej prireditvi je župan Ciril 
Pungartnik vsem tekmo
valnim šolam podelil priznanja 
za sodelovanja ter nagrade za 
prva tri mesta in posebno 
nagrado ter tolažilne nagrade. 
Nagrade so prejeli:
1. mesto OS Veliki Gaber, 2. 
mesto OŠ Mirna, 3. mesto 
Podružnična šola Šent- 
lovrenc, posebna nagrada: 
Podružnična šola Dolenja 
Nemška vas Tolažilne nagra
de so prejele vse ostale 
osnovne in podružnične šole, 
ki so se prav tako trudile za 
najboljši rezultat: OŠ 
Mokronog, OŠ Šentrupert, OŠ 
Trebnje, podružnični šoli 
Dobrnič in Trebelno. Vsem 
hvala za sodelovanje in 
čestitke!
Zadnjega torka starega leta so 
za pestro sklepno prireditev 
»Veselega decembra« za
služni: učenci OŠ Mirna z 
lutkovno predstavo Volk in 
sedem kozličkov pod men
torstvom Dragice Hazdovac, 
učenke OŠ Trebnje pod

instrumentalisti Glasbene šole 
Trebnje, »frajtonar« Simon 
Ceglar iz OS Veliki Gaber, 
povezovalka programa Zvon
ka Falkner, prireditev pa so s 
pesmijo sklenile Ragle. Vse 
navzoče je obiskal tudi dedek 
Mraz.
V diskoteki Afrika v Trebnjem 
je bila prav tako zadnji torek 
organizirana glasbena pred
stava Melite Osojnik z naslo
vom Marko skače, ki pa ver
jetno zaradi slabega vremena 
ni imela zadovoljivega obiska.
V Kinu Trebnje so si lahko 
otroci in mladina brezplačno 
ogledali risanko in film, za kar 
sta se potrudila neutrudna 
kinooperaterja Branko Tisu in 
Alojz Pate.

V decembru je v kulturnem 
domu gostovalo gledališče 
Kulturni hram Moste iz 
Ljubljane s komedijo Iščem 
moža s kulturo srca. 
Zanimanje za komedjio je bilo 
presenetljivo, tako da smo 
organizirali dve predstavi. S 
tem se je resnično izkazalo, 
da ljudje potrebujemo 
razvedrilo, smeh in sprostitev.

Veseli december je za nami. 
Vsi skupaj smo se trudili z 
dobrim namenom, da bi 
vsakdo, (predvsem naši 
najmlajši, v zadnjem mesecu 
prelomnega leta našel nekaj 
zase. Vsem sodelujočim v 
prireditvah Veselega de
cembra, vsem sponzorjem in 
vsem, ki so kakorkoli 
prispevali k temu projektu, 
velja iskrena zahvala orga
nizatorjev.

Pripravili Katja in Mojca

Dedek Mraz ob pomoči palčkov deli otrokom darila.

IZ DOMA STAREJŠIH OBČANOV
Dopolnitev k prispevku v 
Glasilu občanov št. 6

V občini Trebnje smo dobili dolgo 
pričakovani dom za ostarele 
občane, v katerem je prostor tudi 
za prirejanje srečanj ali drugih 
programov za varovance doma, 
kakor tudi za zunanje poslušalce. 
Tako se je Kulturno umetniško 
društvo Zlata jesen povezalo z 
vodstvom Doma starejših obča
nov in izpeljalo, 1. medobmočno 
srečanje upokojenskih pevskih 
zborov, s katerim smo kandidirali 
za finančna sredstva pri Skladu 
RS za ljubiteljske kulturne 
dejavnosti, ki so nam jih odobrili in 
delno finančno podprli. 
Organizacija srečanja je bila za 
društvo in vodstvo Doma velika in 
odgovorna naloga, saj je na 
srečanju sodelovalo kar 83 pevk 
in pevcev iz štirih pevskih zborov: 
MoPZ DU Brežice, MePZ DU 
Novo mesto, ŽePZ DU Lastovke 
iz Grosuplja in KUD Zlata jesen, ki 
je bil organizator srečanja. 
Srečanje je bilo prijetno, vendar 
ga v takem obsegu ne bi mogli 
organizirati, če ne bi pomagali tudi 
sponzorji z materialno in finančno 
pomočjo: Trimo Trebnje, Irena 
Blaznik iz Trebnjega, Akripol 
Trebnje, Komunala Trebnje, 
ZDUS Ljubljana, Domako Mirna, 
Dana Mirna, Gostilna Meglič 
Trebnje, Gostišče Hribar, 
Dolenjske pekarne, Prevozništvo 
Kovačič Miro, Studio Markelj. 
Vsem se prav lepo zahvaljujemo 
za njihov dragoceni prispevek. 
Udeležence srečanja sta pozdra
vila tudi župan občine Trebnje 
Ciril Pungartnik in pomočnik 
direktorja za program pri Skladu 
RS za ljubiteljske kulturne 
dejavnosti Igor Teršar, ki je izrazil 
zadovoljstvo nad takim sre
čanjem, ki je hkrati prvi primer 
samostojnega druženja upoko
jenskih pevskih zborov.
Člani društva Zlata jesen smo 
zelo veseli, da je srečanje uspelo. 
Veliko zahvalo smo dolžni tudi 
direktorici Majdi Ivanov in članom 
kolektiva Doma, da so nam 
odstopili prostor in nam nese
bično nudili tudi ostalo organi
zacijsko pomoč.

Predsednica KUD Zlata jesen: 
Rezka Majer

NAPOVEDNIK
SPORED FILMSKIH PREDSTAV V 
KINU TREBNJE:
PETEK 14.1.2000 20.00
NEDELJA 16.1.2000 17.00
INSTINKT (psihološka drama), 
SREDA 19.1.2000 17.00
TARZAN (celovečerna risanka), 
PETEK 21.1.2000 20.00
NEDELJA 23.1.2000 17.00
SRČNE IGRE (romantična drama),
PETEK 28.1.2000 20.00
NEDELJA 30.1.2000 17.00
ANALIZA PA TAKA (komedija), 
PETEK 4. 2. 2000 20.00
NEDELJA 6.2.2000 17.00
ZBORNICA (triler),
PETEK 11.2.2000 20.00
NEDELJA 13.2.2000 17.00
GLOBOKA MODRINA (akcijska 
srhljivka).

OTROŠKI ABONMA
VSAK DRUGI ČETRTEK V MESECU, 
OB 17. URI V KULTURNEM DOMU 
TREBNJE OD 3. DO 10. LETA 
STAROSTI
ČETRTEK, 13.1. 2000 TACAMUCA- 
S. Makarovič
(Lutkovno gled. Ljubljana), 40 min 
ČETRTEK, 10.2.2000 
MIŠKOLIN - Josip Ribičič 
(Lutkovno gled. Jesenice), 35 min. 
ČETRTEK, 9. 3. 2000 
DVAZMERJAVCA- Lojze Kovačič 
(Lutkovno gled. Kranj), 40 min. 
ČETRTEK, 13.4.2000 
SVINJSKI PASTIR-Andersen 
(Lutkovno gled. FRU-FRU), 35 min. 
ČETRTEK, 11.5.2000 
KRALJIČNA NA ZRNU GRAHA- 
Andersen
(Lutkovno gled. Kranj), 40 mtn. 
ČETRTEK, 8. 6.2000 
KORENČKOVA SONATA-M. Milčinski 
(Lutkovno gled. Jesenice) 35 minut

ZAHVALA SPONZORJEM 
VESELEGA DECEMBRA
Pri projektu veselega decembra je sodelovalo z dobrodošlo 
materialno ali finančno pomočjo vrsto sponzorjev, ki jim velja 
zahvala.
Kolinska Mirna je darilom dodala čips za 1279 otrok, kolikor jih je 
bilo obdarovanih po krajevnih skupnostih naše občine za dedka 
Mraza in čipse za ostale akcije veselega decembra.

- Z materialnimi ali finančnimi prispevki so pomagali tudi: Dolenjka 
Trebnje, Papris d.o.o. Trebnje, Zavarovalnica Triglav, Zavaroval
nica Tilia, Kmetijska zadruga Trebnje, Ltour d.o.o. Štefan, Ist, 
d.o.o. Štefan, Dana Mirna, Gusto - Avgust Gregorčič Mirna; 
trgovine: Kresal, Mo&ja1 Be-com, Športnik, Vida, Florami, Aas, 
Gogi; Gostilna Pavlin in Čistilnica Jevnikar.
Vsem še enkrat iskrena hvala!

ŽALOSTNA GORA
Prvi zvezek zbornika župnije Mokronog
V mokronoški župnijski cerkvi

je bil 21. decembra pred
stavljen 1. zvezek zbornika

župnije Mokronog ob sprem
ljajočem programu, ki sta ga 
oblikovala otroški pevski zbor
ček Matije Tomca v Mokro
nogu in čelistka Kaja Kapus. O 
Žalostni gori - dolenjski božji 
poti - je spregovoril avtor 
Ferdinand Šerbelj (na sliki), 
umetnostni zgodovinar iz 
Narodne galerije Ljubljana, 
Marko Kapus pa ga je 
spremljal z diapozitivi. Na 80 
straneh lično opremljene 
knjige je avtor predstavil 
Žalostno goro od njenih prvih 
začetkov do danes. Gre za 
kompleks objektov ob sami 
cerkvi, ki je nastajal skozi 
stoletja. Vzdevek "žalostna" 
utemeljuje cikel 27 pasijonskih 
prizorov v notranjščini cerkve.

I.V.

TISOČ BALONOV ZA SREČO
Tradicionalni novoletni koncert Občinskega pihalnega orkestra je zadnjo sredo v preteklem 
letu privabil številne ljubitelje glasbe, ki so povsem napolnili telovadnico OŠ Trebnje.

^^rav prijetno so v navo
ri letno vzdušje popeljali z 

glasbo ob prijazni sceni 
tisoč raznobarvnih balonov, ki 
so bdeli nad nastopajočimi do 
konca koncerta, člani Mla
dinskega orkestra Trebnje 
pod vodstvom dirigenta Igorja 
Teršarja. Starejše mažorete, 
ki jih vodi mentorica Darja 
Korelec in delujejo v okviru 
orkestra, so se izkazale z 
vrsto lepih, novih koreografij, 
ki so dokaz napredka nji
hovega dela in aktivnega 
sodelovanja na raznih revijah, 
srečanjih in državnih te
kmovanjih. Mažoreti Nina in 
Vanja sta v duo programu 
postali državni prvakinji, v 
skupinskem programu pa so 
se mažorete dokazale v letu 
1999 s tretjim mestom na

državnem tekmovanju. Šte
vilnemu občinstvu so se 
predstavile tudi mlajše mažo
rete, ki delujejo v okviru 
Osnovne šole Trebnje pod 
mentorstvom Ksenije Krese in 
Petre Kek.
Koncertu, ki ga je povezovala 
Nina Šurbek, je dal svoj pečat 
Občinski pihalni orkester pod 
vostvom dirigenta Igorja 
Teršarja z izbrano glasbo. Za 
prijeten glasbeni predah so 
poskrbeli tudi člani okteta Lipa 
iz Trebnjega, ki bodo 15. 
januarja 2000 imeli svoj 
celovečerni jubilejni koncert. 
Nastopajoči so bili še posebno 
počaščeni z navzočnostojo 
župana Cirila Pungartnika, 
Vladimirja Brleka, samo- 
stojenga svetovalca za glasbo 
pri Skladu RS za ljubiteljske

kulturne dejavnosti, in seveda 
s prisotnostjo skladatelja 
Vinka Štrucla, avtorja skladbe 
Gremo v kino, ki jo je izvajal 
trebanjski orkester ob sprem
ljavi mladinskih pevskih zbo
rov iz osnovnih šol Trebnje, 
Mokronog, Mirna, Dolenja 
Nemška vas, Trebelno in 
Krmelj. Predsednik Občin
skega pihalnega orkestra 
Daniel Metelko se je vsem 
nastopajočim zahvalil za 
uspešno sodelovanje. Sledila 
je zaključna skladba, med 
katero je dirigent Teršar 
sprostil številne balone, ki so 
se usuli s stropa med 
nastopajoče in poslušalce s 
tisoči najlepših želja za 
skorajšnje novo leto.

M. Femec



N) I KMETIJSTVO

DELO KMETIJSKE SVETOVALNE SLUŽBE
I /metijska svetovalna služba 
|\ Trebnje, ki deluje na 
I Nobmočju občine Trebnje je 

opravila večino dela, ki so v njeni 
pristojnosti v letu, ki je za nami. 
Glavna naloga je izobraževanje 
kmetijskih proizvajalcev. Na tem 
področju je bilo organiziranih 
veliko predavanj, demonstracij, 
ogle-dov in strokovnih ekskurzij. 
Vseh teh aktivnosti se je udeležilo 
preko 1500 proizvajalcev raz
ličnih dejavnosti (poljedelci, 
živinorejci, vinogradniki, sadjarji, 
čebelarji ...). Dobro so obiskana 
strokovna predavanja, ki jih 
organiziramo v sodelovanju z 
društvi, saj se je posameznih 
predavanj udeležilo tudi do 100 
slušateljev. Predavatelji so 
svetovalci iz našega zavoda oz. 
drugi priznani strokovnjaki.
Velik poudarek je dan tudi raznim 
demonstracijam. Zelo dobro so 
obiskani demonstracijski ogledi 
obrezovanja sadja, rezi vinske 
trte, prikaz novih strojev in 
naprav, ogledi sortnih poskusov 
koruze, pšenice...
Naša svetovalna služba je v 
preteklem letu organizirala 15 
ekskurzij. Največ jih je bilo 
organiziranih v Sloveniji, nekaj pa 
tudi v tujino. Tak način izo
braževanja je zelo dober, saj si 
udeleženci sami ogledajo dolo
čene objekte in naprave, ki so 
noviteta na določenem področju. 
Na območju občine Trebnje delu
je 12 društev, ki so kmetijskega 
značaja. S temi društvi Kmetijska 
svetovalna služba dobro sode
luje. Za vsako društvo je zadolžen 
svetovalec, ki sodeluje z druš
tvom v smislu strokovnega 
sodelovanja in nudenju stro
kovnih informacij in razpisov 
Ministrstva za kmetijstvo. V 
letošnjem letu je večina društev 
pridobila sredstva za dejavnost 
društev.
Svetovalna služba je v preteklem 
letu veliko dela opravila po 
nalogu Ministrstva za kmetijstvo. 
Svetovalci smo sodelovali pri 
popisu kmetij, saj je bilo na tem 
območju prijavljenih cca 1300 
kmetij, ki so bile osnova za vse 
premije, subvencij, in kredite iz 
Ministrstva za kmetijstvo. 
Kmetijska svetovalna služba je 
tudi sodelovala s strokovno 
službo za kmetijstvo pri Občini 
Trebnje saj smo bili prisotni pri 
večini aktivnosti, ki so bile 
sprejete v proračunu Občine 
Trebnje.
Služba je sodelovala tudi pri 
urejanju kmetijskih zemljišč, saj 
so bila opravjlena velika dela na 
območju Babne gore v obsegu 
cca 100 ha.
Nadalje je služba sodelovala pri 
izvajanju programov CRPOV. Na 
območju občine Trebnje so 
trenutno štirje taki programi.
Vseh sredstev (subvencije, 
intervencije) je Ministrstvo za 
kmetijstvo dodelilo v letu 1999 
cca 250 mil. SIT.
Kmetijska svetovalna služba 
sodeluje pri vseh gradnjah 
hlevov. Trenutno kmetje gradijo 
ali se pripravljajo na gradnjo cca 
15 večjih hlevov na prosto rejo za 
krave molznice. Velikost hlevov 
se giblje od 30 pa do 70 krav 
molznic ali 50 do 100 pitancev. 
Nadalje je svetovalna služba 
veliko pozornost posvetila zniža
nju somatskih celic in mikro
organizmom v mleku. Kmetijski 
svetovalci smo obiskali večina 
kmetij, ki so imeli povečano 
število somatskih celic ali mikro
organizmov v mleku in se dogo
vorili za ukrepe za izboljšavo 
stanja.

Glavni poudarki dela službe v 
letu 2000
Nadaljevali bomo z deli , ki so 
predstavjlena v prvem delu.
Velik poudarek bo dan orga
niziranju in delovanju Kmetjiske 
gozdarske zbornice, ki bo 
organizirana v prvi polovici leta 
200. Ustanovitev KGZ bo imela 
velik pomen za kmetijstvo, saj 
bodo kmetje enotno organizirani 
in tako bodo zastopali svoje 
interese nasproti državi.
Veliko dela nas čaka pri 
prilagajanju našega kmetijstva 
Evropski Uniji. V ta namen bo 
potekal popis vseh kmetijskih 
gospodarstev od 1. do 20. junija 
leta 2000.
Naša služba bo preko sredstev 
javnega obveščanja seznanjala 
z vsemi tekočimi dogajanji na 
tem področju. Zato opozarjamo 
vse kmetovalce, da bomo redno 
dajali informacije preko radia 
Max v rednih tedenskih kme
tijskih oddajah in preko obvestil 
po zbiralnicah mleka, obiskih pri 
kmetih in v pisarni Kmetijske 
svetovalne službe.
Pridobivanje dodatnega do
hodka na kmetiji bo z vstopom v 
Evropsko Unijo še pridobila na 
pomenu, zato bo potrebno temu 
področju posvetiti več pozor
nosti, saj bo vsak dodatni 
zaslužek na kmetiji marsikje 
zelo veliko pomenil. Razen 
kmečkega turizma, ki je dobro 
razvit, saj imamo sedaj regi
striranih sedem kmetij, bo 
potrebno razvijati še druge 
dopolnilne dejavnosti (nudenje 
uslug v živi delovni sili in s 
kmetijskimi stroji, prodaja na 
domu, ekološko kmetovanje, 
čebelarstvo, domača obrt...) 
Leto 2000 bo prehodno za 
subvencije in intervencije 
države, saj bodo dane sub
vencije na površino kmetijske 
zemlje, kar bo bistveno drugače, 
kot je bilo sedaj.
Poudarek bo dan izboljšanju 
zemjišč v smislu medse

bojnega združevanja zemlje in 
ureditve zemljišč v smislu 
agromelioracij (pota, planiranje, 
odstranjevanje kamenja, jarki...) 
na tistih območjih, kjer bo interes 
kmetov dovolj velik.
Na področju proizvodnje mleka 
bo potrebno veliko narediti v 
smislu opremljanja večjih pro
izvajalcev mleka s hladilnimi 
napravami, manjši proizvajalci 
pa bodo morali še bolj upo
števati vsa navodila za higi
ensko pridobivanje mleka. Tisti 
proizvajalci, ki ne bodo dosegali 
1mio. mikrooganizmov v mililitru 
mleka, pa se bodo morali odločiti 
za rejo krav dojilj ali pitanje.Na 
tem področju je bil narejen v 
zadnjih letih velik premik, saj 
imamo preko 85 % mleka, ki 
dosegata kriterij.
Ministrstvo za kmetijstvo bo v 

letu 2000 namenilo veliko 
sredstev za investicije v gradnjo 
hlevov in ostalih objektov, ki 
bodo določeni v razpisnih 
pogojih. Pogoj pri uveljavljanju 
teh sredstev je da mora imeti 
kmet vso potrebno doku
mentacijo (priglasitev del, ali 
gradbeno dovoljenje) Tu pa 
nastopajo veliki težave, ker je 
postopek za pridobivanje 
dokumentacije dolg in marsikdo 
ne bo uspel pravočasno urediti 
potrebne dokumentacije. 
Letošnje leto nas čaka orga
nizacija regijskega tekmovanja 
v oranju, kviz Mladi in kmetijstvo, 
kmečke igre in sodelovanje pri 
različnih prireditvah, ki jih 
organizirajo društva in različne 
organizacije.
Izvajali bomo naloge Minis
trstva za kmetijstvo, katerih bo v 
letošnjem letu veliko, glede na to 
da moramo izpolniti še veliko 
zahtev na področju prilagajnje 
kmetijstva EU.

Kmetijska svetovalna služba 
Trebnje

Tone Zaletel, ing. agr.

SREČANJE KMEČKIH 
ŽENA NA RAČJEM SELU
9.12.1999 je bilo na Račjem selu v gostilni Kavšek srečanje kmečkih 
žena s področja Dobrniča ter s področja Trebnjega in okolice. Srečanja 
seje udeležilo preko 100 kmečkih žena.
Uvodoma je gospod Tone Zaletel s Kmetijske svetovalne službe Trebnje 
podal nekaj informacij o zakonu o Kmetijsko gozdarskih zbornicah, o 
pomenu KGZ ter o aktivnostih za ustanovitev le teh. Janko Širec pa je 
prisotne seznanil z vsemi aktivnostmi, ki so bile izvedene v okviru 
društva kmečkih žena ter o odzivih na posamezne akcije.
Sledila je podelitev priznanj za najbolj urejena kmečka dvorišča. Prvo 
nagrado je prejela kmetija Gorenc Ivana in Zinke s Hrastnega pri 
Šentrupertu. Drugo mesto je pripadlo kmetiji Nahtigal Božene s 
Trebelnega, tretje pa kmetiji Ratajc Franca iz Lukovka. Ocenjevanje je 
bilo izvedeno že v avgustu. Pokrovitelj te akcije je bila Občina Trebnje, 
ki je tudi prispevala nagrade za vse nagrajence. Nagrade sta podelila 
prisotna predstavnika Kmetijske svetovalne službe.
V nadaljevanju so si kmečke ženske zaželele vse dobro ob prihajajočih 
praznikih ter tudi v naslednjem letu, oziroma v novem tisočletju. Za 
dobro razpoloženje je poskrbel ansambel Brcar s Šentruperta. Ženske 
so se ob prijetnih zvokih glasbe in klepetu zadržale do zgodnjih jutranjih 
ur. Kmetijska svetovalna služba Trebnje

Janko Širec, dipl. ing.

ZAKAJ JE PRIPOROČLJIVA WENDSKA ANALIZA KRME ?
\ Zelik del proizvodnih 
\ / stroškov v živinoreji 
V pade prav na krmo. 

Zaradi čimboljše gospo
darnosti je potrebno, da 
krmimo živali čim bližje 
njihovim potrebam. Potrebe 
živali po hranilnih snoveh pa 
se razlikujejo tako med 
živalmi, kot tudi znotraj živali 
glede na stadij laktacije. 
Neustrezno krmljene živali, ki 
dobijo v obroku ene snovi 
preveč, druge pa premalo, 
odgovorijo na neuravnovešen 
obrok z znižano prirejo mleka. 
Če je neuravnovešeno 
krmljenje dalj časa, pa se pri 
živalih lahko pojavijo zdrav
stvene motnje.
Zato je potrebno poleg potreb 
živali, poznati tudi sestavo in 
hranilno vrednost krme. 
Hranilna vrednost volu
minozne krme zelo niha in 
njeno poznavanje je osnova 
za kolikor toliko uspešno 
govedorejo. Poznavanje 
hranilne vrednosti krme ni 
pomembno samo za sestav
ljanje krmnih obrokov, temveč 
je tudi podatek na kakšno 
prirejo lahko rejec računa oz 
katere vrste krmil bo moral 
dokupiti za doseganje za- 
željene proizvodnje.
Za analizo voluminozne krme 
so ponavadi največ uporablja 
VVendska analiza. Pri tej 
metodi se ugotavlja vsebnost 
suhe snovi, surovih belja
kovin, surovih maščob, surove 
vlaknine in surovega pepela. 
Na osnovi vseh teh podatkov 
lahko izračunamo energijsko 
vrednost krme, ki je pri nas za 
prežvekovalce izražena v 
škrobnih enotah (ŠE) ali v 
mega džulih (MJ) neto 
energije za laktacijo (NEL). 
Vsebnost rudninskih snovi 
(kalcij, fosfor, kalij, natrij, 
magnezij) omogoča izdelavo 
bilance rudnin, ki je osnova za 
živalim in okolju prilagojeno

dopolnitev osnovnega obroka 
z rudninsko mešanico. Vseb
nost rudnin v senu in travni 
silaži močno niha, zato je ta 
analiza zelo priporočljiva.
Za pravilen izračun obrokov so 
uporabne samo analize 
letošnje krme, ker se le ta iz 
leta v leto spreminja in je 
odvisna od vremenskih raz
mer in časa košnje.
Seveda pa ni dovolj da samo 
vzorec krme pošljemo v 
laboratorij. Na točnost analize, 
poleg usposobljenosti labo
ratorija vpliva tudi način 
odvzetja vzorca. Pomembno 
je, da odvzeti vzorec pred
stavlja povprečno krmo ki jo 
imamo. Prav tako se tudi 
izogibajmo jemanja vzorcev 
iz površinskih in robnih slojev, 
ker je krma tam slabša in tudi 
ne predstavlja povprečne 
kakovosti. Vzorec vzamemo iz 
čimveč različnih mest. Vzorec 
zapakiramo v plastično 
vrečko, iz katere čimbolj 
iztisnemo zrak in jo opremimo 
z naslovom.
Seveda pa je pomembno, da 
znamo rezultate analiz tudi 
brati. Tako lahko iz rezultatov 
analiz odkrijemo morebitne 
napake, ki smo jih naredili pri 
spravilu krme in se jim 
naslednje leto izognemo.
Suha snov (SS) vzorca je 
odvisna od vsebnosti vode. Pri 
travni silaži nam suha snov 
pove stopnjo uvelosti. Za
želena je travna silaža s 35 do 
40 % suhe snovi. Prevlažna 
silaža (pod 30% SS) je 
običajno slabše kakovosti in je 
živali ne marajo, poleg tega se 
pri takšni silaži tvori precej 
silažnega soka, s katerim se 
izgubljajo dragocene hranilne 
snovi. Preveč suha silaža (nad 
45% SS) še zlasti, če je 
pripravljena iz starejše trave, 
je zelo podvržena plesnenju. 
Pri koruzni silaži vsebnost 
suhe snovi kaže na zrelost

koruze ob siliranju. Koruzna 
silaža naj bi vsebovala od 28 
do 33 % SS. Bolj vlažna silaža 
kaže na prezgodnje siliranje, 
posledice so poleg nizke 
vsebnosti hranilnih snovi, 
podobne kot pri travni silaži. 
Prezrela koruzna silaža, pa je 
podvržena kvarjenju. Seno 
mora vsebovati nad 85 % SS 
sicer se v skladišču pokvari. 
Surove beljakovine (SB)
Pri vvendski analizi pod 
izrazom surove beljakovine 
razumemo celotno vsebnost 
dušika, pomnoženo s fak
torjem 6,25. Na vsebnost 
beljakovin vpliva botanična 
sestava, gnojenje - še zlasti z 
dušikom in način konzer
viranja. Pri travniški krmi je 
vsebnost beljakovin lahko 
sorazmerno v širokem raz
merju (od 100 do 200 g / kg 
SS), pri koruzni silaži pa je 
vsebnost nizka, a sorazmerno 
stalna (od 70 do 90 g/kg SS). 
Surova vlaknina (Svl) 
Predvsem vsebnost surove 
vlaknine v voluminozni krmi 
določa njeno energijsko 
vrednost. Travniška krma naj 
bi vsebovala okoli 250 g Svl na 
kg SS (pri senu do 280g na kg 
SS). Višja vsebnost kaže na 
prestaro krmo oziroma velike 
izgube pri konzerviranju. Pri 
koruzni silaži je običajna 
vsebnost Svl 200 210 g na kg 
SS. Prenizka vsebnost Svl 
(pod 180 g na kg SS) ni 
zaželjena, saj v tem primeru 
prežvekovalci dobijo premalo 
strukturne vlaknine za nor
malno prebavo.
Surovi pepel (SP)
Vsebnost SP ne sme pre
segati 10% SS. Višje vrednosti 
kažejo na onesnaženje krme z 
zemljo.

Kmetijska svetovalna služba 
Trebnje

Ana Moder, univ.dipl.inž.kmet.

SKLAD ZA REGIONALNI RAZVOJ 
IN POSELJENOST 

SLOVENSKEGA PODEŽELJA
I X’ metijska svetovalna 

služba Trebnje je v letu 
I V1999 vložila 35 vlog v 
Sklad za regionalni razvoj in 
poseljenost slovenskega 
podeželja. Pri tem smo bili 
zelo uspešni, saj je bilo do 
sedaj rešenih 31 vlog. 
Nameni, za katere so kmetje 
kandidirali, so bili zelo raz
lični. Večji del sredstev je bil 
namenjenih gradnji oz. 
adaptaciji hlevov, hlevske 
opreme, nakupu strojev, 
gradnji hladilnic, nakupu 
zemlje... Pri tem je potrebno 
poudariti, da so bila odobrena 
sredstva večji del v obliki 
kreditov z ugodno obrestno 
mero (TOM + 2%). Pri 
vračanju kreditov pa je glede 
na višino zneska določen 
moratorij na odplačevanje. 
Nepovratna sredstva, ki sojih 
kmetje dobili ob kreditu, so 
predvsem za pokrivanje

stroškov najema kredita in 
plačevanje obresti kredita za 
čas moratorija. Najugodnejši 
krediti so krediti za mlade 
gospodarje, kjer obresti v 
času moratorija v celoti 
plačuje država. Za mladega 
gospodarja pa se smatra 
kmet, ki ni starejši od 40 let, 
ima končano kmetijsko šolo, 
je lastnik kmetije, je kmetijski 
zavarovanec, ima 10 ha njiv 
oz. primerljivih površin, itd. V 
letošnjem letu sta v ta namen 
kandidirala dva mlada gospo
darja in sicer za namen 
gradnje hladilnice in nakup 
kmetijske mehanizacije. V ta 
namen je bilo odobrenih cca 7 
mio. nepovratnih sredstev in 
cca 13.5 mio. SIT v obliki 
kreditov. Za gradnjo hlevov in 
hlevske opreme je bilo 
odobrenih cca 13.8 mio. SIT 
nepovratnih sredstev in 23.3 
mio. SIT v obliki kreditov, za

nakup in modernizacijo 
kmetij pa je bilo odobrenih še 
cca 6.5 mio. SIT v obliki 
nepovratnih sredstev in 8.8 
mio. SIT v obliki kreditov.
Za vse namene skupaj pa to 
predstavlja cca 27.3 mio. 
SIT nepovratnih in cca 45.6 
mio. SIT v obliki kredita. 
Veliko zaslug pri tem je imela 
Kmetijska svetovalna služba 
Trebnje, ki je temeljito 
pripravila opise posameznih 
investicij, pomagala pri iska
nju dokumentacije, pripravi 
poslovnih načrtov in vlaga
nju dokumentacije.
Podobne razpise za ta 
namen pričakujemo tudi v 
prihodnjem letu.

Kmetijska svetovalna 
služba Trebnje

Ana Moder, univ.dipl.inž.kmet.



NASVETI

CEPLJENJE PROTI BAKTERIJI 
HEMOFILUS INFLUENCE TIP B
\ Z drugi polovici novembra 
\ / in v decembru minulega
V leta so nas sredstva 

javnega obveščanja na precej 
senzacionalističen način 
obveščala o infekciji in zaščiti 
proti bakteriji Hemofilus 
influence ter s samim načinom 
obveščanja povzročila zmedo 
in stisko v marsikateri družini in 
širši javnosti.
Morda je sedaj nastopil čas za 
realen prikaz obravnavane 
problematike. Takoj v začetku 
bi poudarila, da ne gre za novo 
bolezen ali na novo odkrito 
bakterijo in tudi število obolelih 
se v primerjavi s prejšnjimi leti 
ni povečalo. Poznamo več 
tipov bakterije Hemofilus 
influence. Najresnejše okužbe 
povzroča tip b. Bakterije se 
občasno pojavljajo v nosu in 
žrelu otrok, redkeje pri odras
lih, kjer večinoma ostanejo 
krajši ali daljši čas, ne da bi 
povzročile bolezen.Včasih pa 
izzovejo resnejša obolenja: 
meningitis (vnetje možganskih 
ovojnic), vnetje srednjega 
ušesa, pljučnico, sepso (za
strupitev krvi) ter gnojno vnetje 
kosti in sklepov. Bakterije se 
prenašajo s kužnimi kapljicami 
po zraku ali z dotikom.
Bolezni, povzročene z bakte
rijo Hemofilus influence tip b 
(Hib), se redko pojavljajo pri 
otrocih mlajših od treh 'mese
cev, saj so proti okužbi odporni 
zaradi protiteles, ki jih dobijo z 
materinim mlekom. Dovzet
nost za bolezen kasneje na
rašča in je največja pri otrocih, 
ki so stari od 10 do 11 mese
cev, nato pa začne upadati. 
Izjemoma zbolijo otroci nad 
petim letom starosti. Študije so 
pokazale, da ima v starosti 
šestih let že 95% otrok v krvi 
protitelesa proti Hib in so torej 
imuni - odporni proti okužbi. 
Cepljenje za otroke, ki so 
starejši od petih let zato ni več 
potrebno.
S cepljenjem se v organizem 
vnese del bakterije, ki ne 
povzroči bolezni, izzove pa 
tvorbo protiteles, ki cepljenega 
zaščitijo pred okužbo.
Priprave za uvedbo cepljenja 
proti Hib v obvezni program so 
v Sloveniji trajale že nekaj let. 
Po podatkih o obolevanju otrok 
za to ni bilo zadostnih razlogov.
V zadnjih šestih letih je za Hib 
meningitisom v Sloveniji zbo
lelo letno od 4 do 19 otrok.V teh 
letih zaradi okužbe z bakterijo 
ni nihče umrl. Dogodki v 
preteklih tednih - štirje novi

primeri meningitisa in en 
smrtni izhod - so povzročili, da 
je bil postopek pospešen. 
Tako smo v Sloveniji s 1. 1. 
2000 pričeli z obveznim 
cepljenjem proti Hib. V tem 
letu bomo cepili vse otroke v 
starosti od treh mesecev do 
petih let.
Za predšolski dispanzer ZD 
Trebnje pomeni uvedba 
novega cepljenja precejšnjo 
dodatno delovno obreme
nitev. Da bi cepljenje potekalo 
čimbolj urejeno in brez za
pletov, bomo cepili po pred
pisanem cepilnem programu 
Inštituta za varovanje zdravja 
Republike Slovenije za leto 
2000.

Cepljenje bomo izvajali na 
sledeči način:
1. priključili ga bomo 
drugim obveznim cep
ljenjem glede na starost 
otroka
3. otroci, rojeni leta 1997, 
bodo cepljeni ob siste
matskem pregledu tri- 
letnika
4. otroci, rojeni leta 1995, 
bodo cepljeni ob siste
matskem pregledu petlet
nika
5. otroci, ki so že zaključili s 
cepljenjem in nimajo siste
matskega pregleda, bodo 
vabljeni samo na cepljenje s 
Hib.
Cepljenje bomo opravili s 
predpisanim številom od
merkov cepiva glede na 
otrokovo starost. Cepljenje 
proti Hib je učinkovito in 
varno. Odpornost se razvije v 
treh do štirih tednih. Pojavi, 
pridruženi cepljenju, so lahko 
oteklina ter rdečina na mestu 
cepljenja, povišana telesna 
temperatura, bruhanje ... in 
minejo v dveh dneh po 
cepljenju.
Otroci do prvega leta starosti 
bodo o cepljenju obveščeni ob 
obiskih v posvetovalnici, vsi 
ostali pa bodo na cepljenje 
povabljeni s pisnimi vabili. V 
primeru, da se vabilu ne bi 
mogli odzvati, nas, prosim, 
obvestite. Želimo, da bi bilo 
izostankov čim manj, saj nam 
zelo otežujejo sistematično 
delo. Dodatne informacije 
lahko dobite v našem dis
panzerju. Nestrpnost in strah 
sta povsem odveč. Vljudno 
vas vabim k sodelovanju. 
Andreja Humar Žgank, dr. 
med., spec. ped.
Predšolski dispanzer ZD 
Trebnje

VPISOVANJE ETAŽNE LASTNINE 
PO NOVEM - PRVIČ
^^ne 19.11.1999 je začel 

■ veljati Zakon o 
\mJ posebnih pogojih za 

vpis lastinske pravice na 
posameznih delih stavbe v 
zemljiško knjigo (ZPPLPS Ur.
I. RS št. 89/99), ki v mnogo- 
čem poenostavlja postopek 
vpisa etažne lastnine. Ta 
zakon določa posebne pogoje 
in postopek za vpis lastninske 
pravice (etažne lastnine) na 
posameznih delih večsta
novanjskih hiš. Za večstano
vanjsko hišo se šteje hiša z 
dvema ali več stanovanji. V 
večstanovanjski hiši so lahko 
tudi poslovni in drugi 
nestanovanjski prostori, če 
njihova površina ne dosega 
50% celotne površine hiše. Za 
večstanovanjsko hišo pa se ne 
šteje družinska hiša. Ta zakon 
bo veljal pet let in bo olajšal 
vpis lastninske pravice med 
drugim tudi kupcem stanovanj 
po t.i. Jazbinškovem zakonu iz 
leta 1995.
Postopek za vpis etažne 
lastnine po ZPPLPS lahko 
razdelimo v tri glavne dele in 
sicer na odmero stavbišča, 
izdelavo ter potrditev etaž
nega načrta ter sam postopek 
za vpis v zemljiško knjigo. 
Zakon opredeljuje vse tri dele, 
vendar bo minister, pristojen 
za geodetske zadeve, v roku 
30 dni od uveljavitve zakona 
izdal natančnejša navodila za 
izdelavo ter potrditev etaž
nega načrta. Zaradi tega si 
poglejmo, kaj lahko imetniki 
lastninskih pravic (etažni 
lastniki) storite že danes. 
Pričnete namreč lahko s prvim 
delom in sicer z odmero 
stavbišča.
ZPPLPS se je izognil pro
blematični določitvi funkcio
nalnih zemljišč kot predpogoju 
za vpis etažne lastnine po 
dosedanjem zakonu in sicer je 
določil, da se v primeru, ko 
funkcionalno zemljišče ni 
odmerjeno, lahko odmeri le 
stavbišče. Stavbišče je zem
ljišče pod stavbo. To pa 
poenostavljeno pomeni, da 
mora biti v zemljiškem ka
tastru kot samostojna parcela 
vrisan in vpisan tloris stavbe. 
Odmera stavbišča je nujna v 
primeru, ko stavba v ze
mljiškem katastru sploh še ni 
vrisana, ko je vrisana kot del 
parcele ali pa je od vrisa pa do 
danes prišlo do sprememb v 
obliki ali velikosti stavbe. 
Postopek odmere stavbišča 
se prične na zahtevo vsaj 
enega izmed etažnih lastnikov

ali pa na zahtevo lastnika 
zemljišča, na katerem stavba 
stoji. Pri tem soglasje ostalih 
etažnih lastnikov oz. lastnika 
zemljišča ni potrebno. Za
interesirana stranka vloži 
zahtevek za odmero stavbišča 
pri izpostavi geodetske upra
ve. Le-ta zahtevek po pred
hodni pripravi podatkov preda 
v izvajanje pogodbenemu 
izvajalcu. Pogodbeni izvajalec 
opravi odmero stavbišča v 
posebnem postopku, ki ga 
narekujejo določbe ZPPLPS. 
Odmera stavbišča je prav
zaprav poenostavljena parce
lacija, ki se izvaja brez pri
sotnosti naročnika, lastnika 
zemljišča, na katerem stavba 
stoji, ter brez prisotnosti 
lastnikov sosednjih zemljišč. 
Zaželjeno je, da se postopka 
udeleži vsaj naročnik oz. 
oseba, ki bo lahko izvajalcu 
geodetske storitve pokazala 
potek meje med zemljišči 
različnih lastnikov, kar je nujen 
podatek za izvedbo storitve. V 
postopku se kot nova parcela 
odmeri le stavbišče (več
stanovanjska hiša), pri čemer 
vogali stavbe predstavljajo 
mejne točke nove parcele. Te 
mejne točke dobijo poseben 
status v evidenci zemljiškega 
katastra, ki se razlikuje od 
statusa točk v postopku 
običajne parcelacije. V po
stopku odmere stavbišča ni 
potrebno pisati zapisnika 
upravnega postopka, prav 
tako se ne ugotavljajo spre
membe na preostanku par
cele. Površina nove parcele je 
dokončna in se izračuna iz 
koordinat točk stavbe, po
vršina preostanka parcele pa 
ni dokončna in se izračuna kot 
ostanek do veljavne površine 
iz zemljiškega katastra. 
Odločba o odmeri stavbišča 
se vroči vlagatelju zahteve za 
odmero ter zemljiškoknjiž
nemu lastniku zemljišča, na 
katerem stavba stoji. Zoper to 
odločbo je dopustna pritožba 
in sicer samo glede nepravilne 
določitve meje stavbišča ter 
izračuna površine nove par
cele. Pri tem pa pritožba ne 
zadrži izvedbe sprememb 
podatkov v zemljiškem kata
stru in pa v zemljiški knjigi. 
Nova parcela stavbišče se v 
zemljiški knjigi vpiše bremen 
prosto.
Naslednjič pa o izdelavi in 
potrditvi etažnega načrta.
Območna geodetska uprava 

Novo mesto 
Izpostava Trebnje

KLUB ŠTUDENTOV 
OBČINE TREBNJE

Gubčeva cesta 16a, 8210 TREBNJE 
uradne ure: pet: od 18 do 20 ure ter sob od 10 do 12 ure 

Tel/fax.: (068) 41-224

KŠOT OBJAVLJA V GLASILU OBČANOVI e-mail: ksot@klub-kSOt.Sl

Študentke, študenti, dijakinje, dijaki in ostala mladina!

Leto 2000 se je že pošteno prebudilo in zakorakalo med nas. Čas 
zopet hiti prehitro, še posebno, ker je na vrsti učenje za izpite in 
kontrolne naloge. Med vsemi študijskimi in drugimi obveznostmi, 
pa je vendarle potrebno najti tudi čas zase in za tisto, kar nam 
prinaša veselje. Morda je to šport, kultura, delo z računalnikom, 
morda so to žuri ali izleti. Karkoli je že tisto, nad čimer se 
navdušujete, to lahko najdete doma - v Trebnjem oziroma v 
Klubu študentov občine Trebnje (KŠOT-u).
Da bo prelomno leto čimbolj pestro vas januarja in februarja še 
vedno vabimo na športne ure v telovadnico OŠ Trebnje. 
Priključite se nam:
I vsako soboto od 14 do 16 ure (košarka)
Ivsako nedeljo od 14 do 16 ure (aerobika, badminton, borilne 

veščine)
Prav tako se nam vsako drugo soboto v mesecu pridružite na 
potopisnih predavanjih v diskoteki Afrika. Predvsem pa redno 
spremljajte, kaj vse vam ponujamo. Da vam nič ne uide, berite 
naš kotiček v vsakem Občanu, se ustavite ob naši oglasni deski, 
brskajte po naših straneh na internetu in nas obiščite v prostorih 
kluba na Gubčevi 16a v uradnih urah vsak petek od 18 do 20 ure 
in vsako soboto od 10 do 12 ure - veseli vas bomo.
In kje še bomo z vami v tem letu?

V kinu (karte s popustom dobite kmalu v klubu), na kulturnih 
prireditvah, na brucovanju, na študentski tržnici, na kolesarjenju, 
na čistilni akciji, na sejmih in še in še.
Skratka KŠOT je vedno in povsod z vami, tudi na izpitih in pri 
študiju, zato vas tokrat pozdravlja z naslednjo mislijo:
‘NIČESAR V ŽIVLJENJU SE NAM NI TREBA BATI. SAMO 
RAZUMETI MORAMO.* (Marie Curie)
Naj vas ta misel spremlja na vsakem izpitu in naj vam prinese 
veliko uspeha!
To vam želimo Robert, Janja, Maks, Tanja, Sašo, Mario, Borut, 
Pavlina, Bojan in Laura.______

AFRICA in KŠOT VABITA NA 
POTOPISNA PREDAVANJA

08.01. EKVADOR, PERU, Tomaž Goreč 
22.01. INDIJA, Istenčič Marko

05.02 AVSTRALIJA, Uroš Ravbar
19.02 VENEZUELA, Tomaž Goreč

04.03. ALPINISTIČNA ODP. V ANDE - Tomaž Zalokar
18.03. INDONEZIJA - Borneo, Sulawasi, Irian Jaya,...

Tomaž Goreč
01.04. MADAGASKAR, Sotelšek Andrej 

PRIČETEK OB 19. URI 
VSTOP PROST

V torek, 21. decembra, so dekleta popularne skupine Foxy teens 
navdušile trebanjske osnovnošolce. ___

LESART - TRGOVINA ZA VSE OBLIKOVALCE LESA

© Tigoi/im za Vkb oblikovala Isia

A li se profesionalno ukvar- 
LA jate z lesom? Iščete spe- 
/ Vcializiranega prodajalca 
stavbnega in pohištvenega 
okovja? Ste potencialni "domači 
mojster" ali eden od navdušenih 
privržencev ideje "naredi si 
sam"? Ali želite praktično darilo? 
Če ste pozitivno odgovorili vsaj 
na eno od štirih vprašanj, potem 
imate dober razlog, da na 
Rimski cesti 8 v središču 
Trebnjega obiščete trgovino 
LESART. v kateri boste prav

gotovo našli nekaj za svoje 
potrebe.
V trgovini LESART. ki je 
prodajno mesto podjetja 
MEHANOSERVIS TREBNJE 
d.o.o.. boste našli artikle 
rezilnega in brusnega materiala 
blagovne znamke Klingspor iz 
Nemčije. To je od leta 1992 
osnovni program, ki se je tekom 
let dopolnil s hobby programom 
za mizarje in za vse oblikovalce 
lesa. Poleg tega boste v trgovini 
LESART našli širok izbor

laminatov izdelovalca Kaindl iz 
Avstrije ter vse dodatke (letve, 
zaključne letve, lepila, pene 
itd.).
V trgovini LESART. ki je na 
lokacijo bivšega Mercatorja na 
Rimski cesti 8, vam bodo 
prijazni prodajalci znali poma
gati in svetovati v primeru, če se 
vam je zlomil "pant", odtrgal 
vijak, ali pa če ste se preprosto 
naveličali vaših starih ročajev v 
kuhinji, kopalnici ali dnevni 
sobi. Skratka, bogata izbira

pohištvenega okovja vam 
zagotavlja, da ne boste odšli 
praznih rok. V primeru, da želite 
zamenjati kljuke na vratih in 
oknih, je trgovina LESART 
pravi naslov za vas. Na zalogi je 
tudi bogata izbira iveralov 
znane blagovne znamke Kaindl 
in stenskih oblog Atex iz 
Avstrije.
Torej razlogov za obisk trgo
vine LESARTje več kot dovolj. 
Obiščete jo lahko od 
ponedeljka do petka od 7. do

18. ure ter v soboto od 7. do 12. 
ure. Za trgovino so na voljo tudi 
urejena parkirišča.
V primeru, da želite dobiti 
informacije ali opraviti naročilo 
po telefonu, pokličite 068-460

590. Po dogovoru vam bomo 
kupljeno blago dostavili tudi na 
dom.
V trgovini LESART boste 
vedno opravili dober nakup
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ŠAHOVSKI KLUB TREBNJE 
USPEŠNO ZAKLJUČIL LETO 1999
"7 rednim mesečnim hitro 
/ poteznim turnirjem se je 

^■končal ciklus osmihrednih 
hitro poteznih turnirjev Šahov
skega kluba Trebnje. Na šestih 
turnirjih je zmagal mojster FIDE 
Miha Furlan, po enkrat pa sta 
zmagala mojstrska kandidata 
Tomaž Marinšek in Andrej Brcar. 
Na zadnjem brzoturnirju, ki je bil 
glede na sestavo udeležencev 
najmočnejši, je med 17 udele
ženci zmagal Furlan (15 točk), 
pred Piškurjem (13,5 točk) in 
Marinškom (12,5 točk). Nadaljnji 
vrstni red: 4.-5. Begulič in A. 
Vošpernik 11,5, 6. Potočnik 10, 
7.-8. Brcar in Mandelj 9,9. 
Tomažin 8,10. Vrabec 7, itd.
V skupnem seštevku vseh 
osmih turnirjev je med 27 
udeleženci, ki so se potegovali 
za točke v skupnem seštevku, 
zmagal Furlan s 125 točkami 
pred Marinškom s 100 točkami, 
Brcarjem s 85 točkami in 
Beguličem s 75 točkami. 
Nadaljnji vrstni red: 5.-6. 
Ivanuša in Potočnik 30, 7. 
Tomažin 28, 8. Prosenik 27, 9.-

10. Resman in Hočevar 23,11.- 
12. Piškur in Šlajkovec 20, 13. 
Mandelj 16,14. Horvat 14,15,- 
16. A. Vošpernik in Peterle 10, 
itd...
Na slovesnosti po zaključku 
brzoturnirja je nagrade prejela 
najboljša četverica v skupnem 
seštevku, praktične nagrade pa 
so prejeli tudi posamezniki, ki so 
zaslužni za uspešno delovanje 
Šahovskega kluba Trebnje.
Ob tej priložnosti so se strnili 
vtisi na rezultate v letošnji 
sezoni. Ekipa seje na ligaškem 
tekmovanju v 1. slovenski ligi v 
oktobru dolgo časa borila za 
zmago, odlične rezultate pa je 
dosegla na hitropoteznih 
ekipnih tekmovanjih. Tako je na 
Memorialu B. Debeljaka v 
Krmelju zmagala s 100% 
osvojenimi šahovskimi točkami 
(vse dvoboje je zmagala z 
rezultatom 4:0), na slovenskem 
ekipnem festivalu v Ankaranu 
pajeosvojila4.mesto.

Andrej Brcar

MILENA VEBER
KEGLJAVKA LETA
\ /rstna igralka trebanj- 
\/ skih kegljavk Milena 
V Veber je bila najboljša 

na tekmah v 1.B državni ligi, 
saj je od devet dobila osem 
dvobojev s povprečjem 
420,75 kegljev na nastop in je 
med najzaslužnejšimi za 
šesto mesto, ki ga zaseda 
ekipa po prvem delu tekmo
vanja.
»Z uvrstitvijo ekipe smo lahko 
več kot zadovoljni in sodeč po 
formi igralk, v drugem delu, v 
katerem igramo pet tekem 
»doma«, je pričakovati še 
kakšno točko več in more
bitni preboj na peto mesto, 
čeprav smo si pred pričetkom 
lige zadali cilj obstanek med 
prvoligaši,« je dejal trener 
Niko Goleš.
LESTVICA: 1. Brest Cerknica 
16, 2. Konstruktor Maribor 
12,3. Slovan Ljubljana 12,4. 
Ljubelj Tržič 11, 5. Miroteks 
Celje 11,6. Trebnje 9, 7. Eta 
Kamnik 8, 8. Prosol-Stiking 
Ljubljana 7,9. Rudar Trbovlje 
4,10. Gim Miklavž Maribor 0. 
Razpored nadaljevanja 
prvenstva: Trebnje - Brest 
(22.1.2000), Ljubelj-Trebnje

(29. 1.), Trebnje - Prosol- 
Stiking (5. 2.), Trebnje - Slo
van (12. 2.), Gim Miklavž 
- Trebnje (19. 2.), Trebnje - 

Rudar (26. 2.), Konstruktor - 
Trebnje (4. 3.), Trebnje - 
Miroteks (11.3.), Eta Kamnik 
-Trebnje (25.3.)
Kegljavke so končale 21. 
klubsko prvenstvo, v katerem 
je Vebrova zmagala s 1220 
podrtimi keglji pred Miklav
čičevo (1202) in Rifljevo 
(1170) in osvojila svoj osmi 
naslov (prvakinja leta 1982, 
1984, 1987, 1988, 1993, 
1994, 1997, 1999). Druga 
najuspešnejša tekmovalka je 
Rozi Flisar s štirimi zmagami 
(1983,1985,1986,1995), po 
dvakrat sta zmagali Marija 
Bukovec, Marija Vencelj, z 
enim uspehom se lahko 
pohvalijo: Cveta Veble, 
Danica Pungartnik, Ana 
Jeraj, Dušanka Škedelj in 
Andreja Rifelj.
Strokovna komisija pri OKS 
Novo mesto je Mileno Veber 
razglasila za najboljšo 
kegljavko dolenjske regije v 
letu 1999 in ji podelila zlato 
kolajno.

VESELA ZMAGOVALKA - Milena Veber prejema pokal iz rok Cirila 
Bukovca (76) za 1. mesto na klubskem prvenstvu.

ROKOMET
^^ionirji trebanjskega rokometa - zdaj že izkušeni možje, še 

vedno radi stopijo na parket ter se z mislimi vrnejo v stare 
čase, ko so se kot golobradi dečki podili po igrišču.

Na sliki starejši veterani pred srečanjem z mlajšimi veterani ob zaključku leta.

NA DNEVIH TEHNIČNE KULTURE
razstavo na Gospo- 

/ darskem razstavišču, ki 
•L—je potekala od 10. do 13. 
novembra 1999,smo pred
stavili dejavnosti na tehni
čnem področju na Osnovni 
šoli Trebnje.
Prikazali smo, kaj vse 
počnemo pri pouku, interesnih

dejavnostih in katerih tekmo
vanj se udeležujemo. 
Obiskovalci so se najbolj 
zanimali za pestro delo pri 
pouku tehnične vzgoje, kjer 
naredimo veliko izdelkov v

Učne teme o prometu in 
prometni varnosti vključujemo 
v pouk tehnične vzgoje. 
Znanje in spretnosti učenci 
poglabljajo pri interesni 
dejavnosti, kjer se pripravljajo 
za učence prometnike ter na 
tekmovanje "Kaj veš o prome
tu?" V četrtem razredu pa so 
vsi učenci deležni priprav na 
kolesarski izpit.
V okviru ostalih interesnih 
dejavnosti se učenci pod 
vodstvom mentorjev pripra
vljajo na tekmovanje "Mladih 
tehnikov". Na tem tekmovanju 
se pomerijo z ekipami iz 
ostalih občin s področja 
tehničnega risanja z računal
nikom, izdelavo izdelka z 
uporabo električnega ročnega 
orodja, konstruiranju, v izde
lavi in spuščanju zmajev ter v 
tekmovanju z modeli čolnov in

obliki projektnega dela in 
drugih aktivnih oblik. Prikazali 
smo projektne naloge: izde
lava ribežna, stoječa ura iz 
kerrocka, stojalo za zgoš
čenke, maketa stanovanja z 
opremo in električno nape
ljavo.
Ob projektnih nalogah in ob 
ostalem praktičnem delu ves 
čas učence spodbujamo, da 
uporabljajo za zaščito izdelkov 
zaščitna sredstva in premaze, 
ki so okolju neškodljivi. Opo
zarjamo jih tudi na varčno 
uporabo materialov in ener
gije. V osmem razredu smo 
raziskovali, kako lahko varču
jemo z energijo v šoli in doma. 
Pri pouku pogosto upora
bljamo računalnike za iskanje 
informacij o posameznih 
materialih, orodjih, strojih ter 
obdelavi z Interneta in zgoš
čenk. Z računalniki izdelujemo 
tehnične risbe in dokumen
tacijo ali pa jih uporabljamo kot 
učni pripomoček pri izvedbi 
poskusov.

letal.
Učitelji se trudimo, da uspešne 
učence ob koncu šolskega 
leta nagradimo s priznanji, ki 
jih sami izdelamo.
Ker se bliža devetletka, v pouk 
tehnične vzgoje že sedaj 
vključujemo nekatere novosti. 
Pri učencih želimo vzpodbuditi 
zanimanje za tehnične dejav
nosti z aktivnimi oblikami in 
metodami dela ter vsako
letnimi obiski bližnjih tovarn, 
kjer pobliže spoznavajo različ
ne proizvodne procese.
Tako smo v okviru naravo
slovnih dni v šestem razredu 
izvedli tehniški dan na temo 
Požari in naravne nesreče. 
Šola vzorno sodeluje z Gasil
skim društvom Trebnje.
Na razstavi na Dnevih 
tehnične kulture smo prikazali 
le del zanimivega in pestrega 
dela, ki se odvija na tehničnem 
področju na naši osnovni šoli.

Marija Strah

PLANINCI SE NE DAMO
K la vsaki planinski turi 
1X1 nas je manj. Zima 
I N| terja svoj davek in 
odvrača od vzponov na gore 
še tako vnete planince. 
Najbolj zagnani pa se ne 
damo: niti sneg, veter, megla, 
mraz nas ne prepričajo, da bi 
ostali doma. Tako smo se v 
nedeljo, 19. decembra 1999, 
z osebnimi avtomobili od
peljali proti Tržiču do Brezij 
in se nato korajžnovzagrizli v 
strmino na DOBRČO (1643 
m).
Na začetku komaj zasne
žena pot je postajala čedalje 
bolj globoka in ozka gaz, kot 
da bi po njej hodila baletka. 
Na vrhu je bilo snega že za 
okoji pol metra. Res drži tisto: 
TEŽAVE rastejo, čim bolj se 
bližamo cilju.
V skrivnostno meglo oviti vrh 
Dobrče nam ni dovolil, da bi 
videli še kaj drugega kot sami 
sebe. Na hitro smo naredili 
še »fotko« za arhiv in se brr, 
brr, brr ... s pospešenim 
tempom umaknili z mraza v

toplo Kočo pod Dobrčo. 
Sledilo je tisto, po čemer 
trebanjski planinci, po zago
tovilu nekaterih, najbolj 
slovimo - malica, kajti prazen 
Žakelj ne stoji pokonci in 
izgubljeno energijo je treba 
obnoviti.
Pogled skozi okno ni bil nič 
kaj razveseljiv, rahlo je začelo 
celo snežiti. Zato se je del 
naše skupine že s prvim 
»avtobusom« odpravil v 
dolino, ostali pa smo še malo 
posedeli in počakali na 
naslednjega.
Tako smo uspešno zaključili 
še zadnjega izmed dva
najstih planiranih izletov v 
letu 1999. Okroglo novo leto 
2000 nam bo prineslo nova 
doživetja, nove vrhove, saj je 
plan tur že pripravljen. 
Pridružite se nam, veseli 
bomo vsakega člana. Iskreno 
želim vsem varen korak, 
lepih razgledov in čudovitih 
trenutkov v naših prelepih 
gorah ter SREČNO v letu 
2000. Milojka

VINOGRADNIKI
^^ruštvo vinogradnikov 

1 Trebnje je na Šte- 
fanovo, to je 26. 12.

1999, organiziralo 3. POKU
ŠINO MLADIH VIN v Opara- 
tovi zidanici v Stari Gori.
Tokrat se je udeležilo enkrat 
manj članov kot leta 1998 
(dobrih 50). Je bila za to kriva 
poledica ali kritična ocena 
mladega vina letnika 1998?
Prinešenih je bilo 34 vzorcev, 
od katerih sta bila smo dva z 
napako. Pri letniku 98 je bilo 
več vin z napako in bolezni
mi, torej se kaže napredek in 
to nam daje vzpodbudo, da 
še nadalje organiziramo tak 
način izobraževanja s 
pokušanjem in spozna
vanjem napak in bolezni vin.
Hkrati obveščamo člane in 
ljubitelje pohodništva, da 
organiziramo 7. VALEN-

Na pokušini vina v Oparatovi zidanici.

■

TINOV POHOD v soboto, 
12.2. 2000. Start bo v Zabr- 
dju pri Mirni (pri Jarcu) ob 9. 
uri, nato krenemo po Kraljevi 
dolini na Stan - Srednji 
Debenec - Blatni klanec - 
Arenberg - Stara Gora - 
Praprotnica - nazaj na start. 
V startnini 500,00 SIT sta 
všteta malica in spominski 
kozarček. Pridite in spoznali 
boste dolenjsko dobrosr
čnost!

Društvo vinogradnikov 
Trebnje


